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دبیر نخســتین ســمپوزیوم مجسمه ســازی مشهد :
 مــا از قبل برنامه ای داشــتیم که حداقــل دو نفر از 
چهره های شــاخص در حوزه بانوان، توســط فعالین
 ســمپوزیوم ساخته شــود. اما این هماهنگی تا آخرین
 لحظات به طول انجامید و ما نتوانســتیم در نخســتین
ســمپوزیوم ایــن حضــور را داشــته باشــیم. 
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رییس ســتاد انتخابات خراسان رضوی گفت: تا شب گذشته 1۷ داوطلب نامزدی شرکت در 
یازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی از حضور در عرصه انتخابات انصراف دادند.
حســن جعفری افزود: از مجموع داوطلبان انصراف داده از حوزه های انتخابیه درگز، کاشمر، 
بردســکن و خلیل آباد و قوچان و فاروج هر کدام یک داوطلب و در حوزه های انتخابیه تربت 
حیدریــه، مه ولات و زاوه، مشــهد و کلات، چناران و بینالود، گناباد و بجســتان و خواف و 
رشتخوار دو  نفر انصراف دادند.وی ادامه داد: طی این مدت چهار داوطلب نمایندگی مجلس 
شورای اسلامی نیز از حوزه انتخابیه سبزوار، جغتای، جوین، خوشاب و داورزن از ادامه حضور 

در روند انتخابات صرف نظر کردند.معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استاندار خراسان رضوی 
گفت: تعداد کسانی که از ثبت نام برای نامزدی انتخابات منصرف شده اند رو به افزایش است 

و این آمار ثابت نیست و تا فردا تغییر می کند.
جعفری افزود: پس از پایان ثبت نام ها، فهرست داوطلبان شرکت در انتخابات  جهت دریافت 
پاســخ اســتعلام ها از مراجع چهارگانه به نیروی انتظامی، وزارت اطلاعات، دادستانی و ثبت 
احوال ارســال شد و مطابق قانون، فردا 2۶ آذر ماه این سوابق در اختیار هیات نظارت استان 

قرار می گیرد.

۱۷ داوطلب نمایندگی 
مجلس در خراسان رضوی 
انصراف دادند

 موج سازی در تبلیغات سیاسی 
به چه صورت انجام میگیرد؟

بخش اول
همیشه برای کاندیداها این سوال مطرح است که چرا در ایام 
انتخابات، برخی کاندیداها به صورت مشــخصی از رقبایشان 

متمایز میشوند.
دلیل اینکار چیست ؟

برخی آن را »برند« ســازی  می نامند، ولــی این عملیات یک 
تفاوت کلی با مقوله برند ســازی دارد و آن تفاوت در اینست که 
برند سازی پایداراســت ، لکن موج سازی مدت کوتاهی پس از 
رای گیری وبا افول هیجانات آن ، نام کاندیدای مورد نظر عموماَ 
از ذهنها پاک میشــود و این با مقوله برند سازی تفاوتی فاحش 
دارد.فرآیند موج ســازی در انتخابات را میتوان به رودی تشبیه کرد که بدون داشتن 
سنگ  و اشیاء مزاحم بی سروصدا درحرکت است و با موج سازی و ایجاد شکستگیها 
و ســنگها باعث شنیدن صدای آب میشــوید .در حقیقت درفرآنِد تبلیغات سیاسی با 
ایجاد موانع ســاختگی و گاهی هم نگارش کمپینهای موفق ، میتوان با تشکیل یک 
ستاد مجازی، ذهنها را برای مدت موقت برای نگهداری اسم کاندیدای مورد نظرمان 
آمــاده کنیم.ایجاد جو روانی)جنگ روانی( ، تولید شــایعه هدفمند ، ســاختن رقیب 
ساختگی و یا اختلالات دیگر این مبارزه انتخاباتی را راهبری میکند.نکته بسیار مهم 
این اســت که در »موج ســازی« به مثابه یک چاقوی دو دم میباشد که اگر درست 

استفاده نشود، میتواند باعث حذف کاندیدای شما شود.
برای موج سازی موفق چه بکنیم ؟

برای موج ســازی موفق، باید درک صحیحی از اوضاع مردم و منطقه داشته باشیم 
.طبعاً در هرحوزه انتخابیه  این » خرده فرهنگها« هســتند که مشخص کننده طرز 

فکر مردم آن منطقه هستند.
بخشــی از جامعه به لیســتهای معرفی شده از سوی احزاب رای میدهند و در بخش  

دیگر همچنان به سخنان ریش سفید طایفه 
پــس طبیعتاً نمیتوان برای هر دومورد یک نــوع کاربرد را تجویز نمود.اما چیزی که 
میشــود به صراحت از آن یاد کرد ، مقوله ساختن رقیب)رقبا( فرضی یا واقعی است 
کــه از منظر خاص خود به مردم آن منطقه افکار خود را تلقین نمود.در چنین اوضاع 
و احوالی اســت که مخاطبان شما به دنبال جو ایجاد شده حرکت میکنند و ذهنیات 
خود  را نیز با  پیامی که شــما به ضمیر ناخودآگاهشــان ارسال کردید ، تلفیق نموده 
و نتیجه  آن را در جامعه مخاطبان گروه هدفتان بروز میدهند.هر چقدر که شــناخت 
شما از »خرده فرهنگهای« جامعه هدفتان و همچنین نقاط قوت و ضعف رقبا بیشتر 
باشــد ، موج ســازی بهتر و دقیقتر صورت میگیرد.امروزه با وجود گستردگی شبکه 
هــای اجتماعی ،خیلی راحتتر و تاثیر گذار تر میتوان بــه این مقوله پرداخت.اما باید 
دقت شود که این ابزار علاوه بر شما ، در اختیار رقیب نیز هست ... پس هوشمندانه 

حرکت کنید.

توان اثرگذاری نمایندگان مجلس
برخی از نامزدهای انتخابات وعده هایی می  دهند که نمی توانند آن را اجرایی کنند

انتخابات  آســتانه  در 
مجلــس برخــی از 
نمایندگی  نامزد های 
اوضاع  بــه  توجه  با 
اقتصــادی،  وخیــم 
می دهند  شــعار هایی 
ایــن که  بــر  مبنــی 
می توانند اوضاع موجود 
را متحول کنند و رونق 
اقتصاد  صحنــه  به  را 
برگرداننــد.  کشــور 
ســخنانی که به نظر می رسد با توجه به 
عملکرد و جایــگاه فعلی مجلس فاصله 
زیادی با واقعیت داشــته باشد و باید در 
چنین ســخنانی تامل بیشتری کرد، چرا 
که مجلــس نیاز به یــک تحول جدی 
دارد تــا از رخوتی که گرفتار آن شــده، 
خارج شــود. اینکه کســی بیاید و بگوید 
می توانــد وضعیت اقتصادی را در جایگاه 
نماینــده مجلس ســر و ســامان دهد، 
بــه دور از واقعیت اســت و بیشــتر این 
ســخنان را می توان پوپولیستی و دارای 
مصرف انتخاباتی دانســت. بــا توجه به 
جایگاه مجلــس، نماینده نمی تواند خیلی 
تحولی ایجاد کند، بنابراین این که نامزد 
انتخابــات بیایــد و وعده هایی بدهد که 
هیچ گونه ضمانت اجــرای ندارد، به نظر 
می رسد، بیشتر جنبه تبلیغاتی و انتخاباتی 
داشــته باشــد، تا اینکه بتواند گره ای از 
وضعیــت کنونی اقتصادی بــاز کند. در 
حال حاضر مجلس دیگــر از اثر گذاری 
گذشته برخوردار نیست. در قضیه بنزین 
نیز شــاهد آن بودیم کــه علیرغم اینکه 
نماینــدگان طی چند نوبت بــا افزایش 
قیمت سوخت مخالفت کرده بودند، اما در 
نهایت دولت کار خود را انجام داد و بنزین 
را گران کرد، بنابراین باید در وعده هایی 

که نامزد های نمایندگی مجلس می دهند 
شــک کرد و بــه این اندیشــید که این 
وعده ها تا چه میزان می تواند در واقعیت 
نیــز به مرحله اجرا برســد. نمایندگان از 
دو طریق می توانند اقــدام به دخالت در 
وضعیــت اقتصادی کنند و در تصمیماتی 
که دولت می گیرد، تاثیرگذار باشــند، در 
بعد کلان زمانی که دولــت برنامه های 
توســعه 5 ســاله کشــور را به مجلس 
مــی آورد، نمایندگان باید بــه دقت این 
برنامــه را بررســی کــرده و در جا هایی 
که می بینند از لحاظ اقتصادی مشــکلی 
وجود دارد، دست به اصلاحات بزنند، این 
در حالیســت که طی یک دهه گذشــته 
اثرگــذاری مجلس در حوزه های مختلف 
از جمله اقتصادی کاهش پیدا کرده است. 
در بعد خرد نیز هر ســاله بودجه سنواتی 
که دولــت می نویســد در مجلس مورد 
برســی قرار می گیرد، اما در عمل شاهد 
هستیم که این بودجه سالیانه در مجلس 
به درستی مورد بررســی قرار نمی گیرد 
و با کمترین تغییری بــه مرحله اجرا در 
می آید، با توجه به این موضوع نمایندگان 
نمی توانند در کار اجرا که در دست دولت 
اســت دخالت چندانی کنند و از سویی با 
توجه به ابزار هایی که در دســت دارند، یا 
اینکه به درستی از آن استفاده نمی کنند 
یــا اینکــه از اثرگــذاری لازم برخوردار 
نیستند، بنابراین نباید این انتظار را داشت 
که یک نماینده بتواند به صورت مستقیم 
تحولی ایجاد کند. دو وظیفه مهم مجلس 
در درجه اول قانون گذاری و در درجه بعد 
نظارت اســت. در مورد مسائل اقتصادی 
شــاهد هســتیم، قوانینی وجود دارد که 
بیش از ۶0 ســال است که تغییر نکرده، 
بنابراین در حوزه قانون گذاری یک ضعف 
جدی وجــود دارد که قوانیــن به روز و 

کاربردی نیست، از سوی دیگر خلاء بدنه 
کارشناسی در مجلس به شدت وجود دارد 
و احساس می شــود، حال باید دید که آیا 
در مجلس آینده این خلاء برطرف خواهد 
شــد، هر چند کــه از دیدگاه بســیاری از 
کارشناسان بعید اســت تفاوتی نسبت به 
مجلس فعلی حاصل شــود.در زمینه های 
اقتصــادی که بایــد قوانین مناســبی به 
تصویب برســد، هیچ گونه اقدامی صورت 
نمی گیرد، در مــورد همین اظهاراتی که 
برخی از نامزد ها در مورد درســت کردن 
اوضاع اقتصاد و بازگرداندن رونق به تولید 
کشــور می گویند، اول آن ها باید مشخص 
کنند کــه ضعف قانون گــذاری و یا حتی 
نظارت در این باره چیست، بعد بگویند که 
برنامه عملی برای این امر چه خواهد بود، 
همچنین ذکر این نکته ضروری است که 
قانون گذاری و نظارت بر حســن انجام آن 

مکمل یکدیگرند و اگراین دو را به صورت 
مجموعه نبینند، به هیچ عنوان نمی توانند 
موثر عمل کنند.در رونق بخشی به اقتصاد 
کشور یکی از مهم ترین مسائلی که وجود 
دارد، نامناســب بودن فضای کسب و کار 
بــرای انجام فعالیت اقتصادی اســت، به 
طوری که تمامی فعــالان، تولیدکنندگان 
و کارآفرینان اقتصادی نســبت به اوضاع 
وخیم این حوزه سال هاست که گله دارند، 
بــا توجه به ایــن موضوع قانــون بهبود 
مستمر فضای کســب و کار در سال 91 
در مجلس به تصویب رســید و دولت نیز 
برای اجرا آن را ابــلاغ کرد، اما الان بعد 
از گذشــت هفت ســال آن قانون به هیچ 
عنوان اجرا نمی شود، در حالیکه نمایندگان 
بایــد با توجه به ابزار هــای نظارتی که در 
اختیار دارند، نســبت به عــدم اجرای این 
قانون واکنش نشان داده و آن را پیگیری 

کنند، اما در عمل هیچ اتفاقی رخ نمی دهد. 
بنابراین به نظر می رســد که باید کسانی 
وارد مجلس شــوند که واقعا توانایی انجام 
این امور را داشــته باشند، وگرنه وضعیت 
رکــود اقتصادی و تورمــی فزاینده ای که 
وجود دارد همچنــان باقی خواهد ماند، با 
نمایندگانی که  این توضیحــات  به  توجه 
می خواهند در عمل اوضــاع اقتصادی را 
سروسامان دهند، اولا باید به خوبی اوضاع 
اقتصادی کشور را بشناسند و بر آن تسلط 
داشته باشند، دوما باید در قوانینی که نیاز 
به اصلاح دارند، بازنگری شود، یا اگر خلاء 
قانون وجود دارد نسبت به تدوین آن اقدام 
کننــد، ثالثا به صورت مســتمر بر اجرای 
قوانینی که خود تصویب کرده اند، نظارت 
کنند تا اگــر در مرحله عمل نیز به خوبی 
پیاده نشــد یا دارای نقایصی بود نسبت به 

برطرف کردن آن اقدام کنند.
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 افزایش حقوق کارمندان 
در بودجه 99 منطقی نیست

عضو کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: حقوق کارمندان و کارگران باید متناسب با 
میزان افزایش تورم و وضعیت اقتصادی کشــور باشــد تا خانوارها در تأمین معیشت 
خود دچار مشکل نشــوند، اما رویکرد کنونی دولت در لایحه بودجه 99 مغایر با این 

مسئله است.
به گزارش صبح امروز، شــهاب نادری با انتقــاد از افزایش حداقلی حقوق کارگران و 
کارمندان در ســال 99، گفت: بر اساس لایحه بودجه ســال 99، حقوق کارگران و 
کارمندان در ســال آینده 15 درصد افزایش خواهد داشــت که به نظر می رسد که 

لایحه پیشنهادی دولت در این حوزه منطبق با واقعیت جامعه نیست.
نماینده مردم اورامانات در مجلس شــورای اسلامی ادامه داد: بر اساس آمارها، تورم 
کنونی جامعه حدود 40 درصد بوده و قطعا در ماه های آتی این میزان افزایش خواهد 
داشت، حال دولت چگونه میزان افزایش حقوق کارمندان و کارگران را در سال آینده 

15 درصد افزایش داده است.
وی تصریح کرد: متأسفانه بعد از افزایش 3 برابری قیمت بنزین، شاهد افزایش قیمت 
کالاهای اساســی هستیم، از این رو دولت علاوه بر تورم محاسباتی، باید تورم روانی 

را نیز در نظر بگیرد.
نادری ادامه داد: شــاید دولت علت تعیین حداقلی افزایــش حقوق کارمندان را نبود 
بودجه و اعتبار اعلام کند، اما به نظر من این مســئله دلیل قانع کننده ای برای این 
مسئله نیست، دولت باید با خلق درآمدهای جدید به ویژه در بحث دریافت مالیات از 
گروه های برخوردار، درآمدزایی کند.عضو کمیسیون اقتصادی مجلس افزود: به طور 
حتم مجلس با افزایش کم حقوق ها در لایحه بودجه 99 مخالف بوده و این مسئله در 
مجلس مورد اصلاح و بازنگری قرار خواهد گرفت.سیدتقی کبیری عضو هیأت رییسه 
کمیسیون اقتصادی مجلس نیز از پیشــنهاد نمایندگان مجلس برای افزایش حقوق 
کارمندان در ســال 99 خبر داد و گفت: نمایندگان در حال تنظیم و تدوین راهکار و 
پیشنهاد ویژه برای افزایش حقوق کارمندان هستند، زیرا افزایش 15 درصدی حقوق 
با توجه به وضعیت تورم کافی نیســت.وی گفت: دولت علت افزایش حداقلی حقوق 
کارمندان در ســال 99 را نبود اعتبارات لازم اعلام مــی کند، اما دولت برای تأمین 
کسری بودجه نباید به مردم فشار بیاورد بلکه باید نحوه هزینه کرد اعتبارات دستگاه 

ها اصلاح شود.

رحمانی:وزارت صنعت، معدن و تجارت 
از واگذاری خودروسازی ها کوتاه نمی آید

وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره وضعیت واگذاری خودروسازی ها، گفت: واگذاری 
خودروســازی ها در قالب پروســه ای انجام می گیرد؛ اصلاحات  ســاختاری در این 
صنعت شــروع و زمینه واگذاری شــرکت های تو در توی در خودروسازی ها در حال 
فراهم شدن اســت.به گزارش صبح امروز، رضا رحمانی با بیان اینکه برای واگذاری 
خودروســازی ها باید از ظرفیت افراد و گروه هایی که توانایی و تجربه کافی دارند، 
استفاده کرد، افزود: وزارت صنعت، معدن و تجارت از واگذاری خودروسازی ها کوتاه 
نمی آید.وزیر کابینه دوازدهم با اشــاره به شیوه واگذاری خودروسازی ها، اضافه کرد: 
در وهله نخست باید اموال و املاک خودروسازی ها واگذار شود سپس شرکت های 
وابســته آنها و در مرحله آخر ســهام اصلی خودروســازان واگذار می شود که تحقق 
این امور مســتلزم برخی زمینه سازی ها اســت.رحمانی در پاسخ به این پرسش که 
آیا وزارتخانه تحت امرش برای حفظ ســهام ایران خودرو در بانک پارســیان تلاش 
می کند، توضیح داد: اصلا؛ وزارت صمت انگیزه ای برای سهامداری در بانک پارسیان 
ندارد.وزیــر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه به وزارت اقتصاد و دارایی ســه بار 
برای واگذاری ســهام ایران خودرو در بانک پارسیان نامه نوشته است، ادامه داد: به 
تمام مســئولان، گفته شده که در راستای واگذاری این سهام تمام تلاش خود را به 
کار برند زیرا هر چه ســهام بانک پارســیان زودتر واگذار شود برای وزارت صنعت، 

معدن و تجارت بهتر است.

 فروش اموال دولتی برای تأمین
 بودجه جاری 

عضــو کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: در تمام کشــورهای دنیا، با اســتفاده از 
درآمدهــای مالیاتی کشــور را مدیریت می کند، از این رو هیچ کشــور موفقی برای 
تأمین بودجه جاری، اموال و دارایی خود را نمی فروشد، بنابراین فروش اموال منقول 
و غیرمنقول عملا فروش ســرمایه های کشور است.به گزارش صبح امروز، محمود 
شکری عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی با اشاره به برنامه دولت 
در لایحــه بودجه ســال 99 برای فروش 50 هزار میلیارد تومــان از اموال منقول و 
غیرمنقــول، گفت: یکی از راه کارهای دولت برای کاهش وابســتگی و خارج کردن 
بودجــه از درآمدهای نفتی، فروش اموال غیرضروری اســت، اما رقم تعیین شــده 
برای فروش اموال و دارایی ها بســیار بالا است.نماینده مردم نماینده مردم تالش و 
رضوانشــهر در مجلس شورای اسلامی افزود: اموال منقول و غیرمنقول و دارایی ها 
یکی از پشتوانه های مالی دولت محسوب می شود، اما با توجه به شرایط تحریمی و 
کاهش درآمدها، دولت به دنبال آن است که در سال آینده با فروش بخشی از اموال 
غیرضروری، بخشی از کســری بودجه خود را رفع کند.وی تصریح کرد: به نظر من 
فروش اموال و دارایی های دولتی جزو آخرین راه کارها برای تأمین بودجه اســت، از 
این رو دولت می تواند با ســاماندهی حوزه مالیاتی و افزایش درآمدها از این بخش، 
کســری بودجه خود را تأمین کند، اما برای تحقق این مســئله نخست باید سامانه 
فروشگاهی اجرایی شده تا اطلاعات دقیق اقتصادی به دست بیاید.این نماینده مردم 
در مجلس دهم ادامه داد: در تمام کشــورهای دنیا، با اســتفاده از درآمدهای مالیاتی 
کشــور را مدیریت می کند، از این رو هیچ کشــور موفقی برای تأمین بودجه جاری، 
اموال و دارایی خود را نمی فروشــد، بنابراین فروش اموال منقول و غیرمنقول عملا 
فروش سرمایه های کشور است.عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: به طور حتم 
فروش اموال دولتی برای پرداخت حقوق و امور جاری به هیچ وجه به صلاح نیست، 
از این رو دولت باید اموال را فروخته و درآمدها را در جهت سرمایه گذاری هزینه کند.

راه اندازی خط پروازی مشهد - باکو 

مشهد میزبان آذربایجانی ها شد
نخســتین  فــرود  با 
مشهد   – باکو  پرواز 
شــهید  فرودگاه  در 
با  و  نژاد  هاشــمی 
دو  مســئولان  حضور 
کشور طی مراسمی این 
خط پروازی برقرار شد. 
پــرواز باکــو مشــهد، 
بــا توجه بــه جمعیت 
زیاد مســلمان نشــین 
آذربایجان  جهمــوری 
و با هدف افزایش زائــران امام رضا)ع( به 
مشهد مقدس انجام شد. علاوه بر این، راه 
اندازی این پرواز در روابط دو کشــور تاثیر 
بســزایی دارد زیرا علاوه بر فراهم کردن 
امــکان زیارت، می تواند فرصت و ظرفیتی  
جدیــد برای همکاری هــای فنی، علمی، 
درمانی و اقتصــادی دو جانبه فراهم  کند. 
نژاد مشهد دومین  فرودگاه شهید هاشمي 
فرودگاه پرترافیک و اولین فرودگاه زیارتي 
کشور است و هر روز شاهد افزایش مسافر 
و تعــداد پرواز ها به این شــهر هســتیم. 
پیش بینی می شود در ماه بیش از سه هزار 
زائر شیعه آدربایجانی به مشهد مقدس سفر 

کنند.
مدیرکل فرودگاه های خراســان رضوی در 
این مراسم اظهار کرد: این خط پرواز توسط 
 Buta Airways  شــرکت هواپیمایی بوتا
همــکاری یک  با  آذربایجان  جمهــوری 
شرکت شرکت گردشــگری در این کشور 

و یک شرکت ایرانی راه اندازی شده است.
محمود امانی بنی افزود: این خط پروازی با 
هدف توسعه هر چه بیشتر روابط جمهوری 
اســلامی ایران و جمهــوری آذربایجان و 
تســهیل زیارت حرم مطهر امام رضا )ع( 
برای شیعیان این کشور برقرار شد که هفته 

ای دو بار پرواز خواهد داشت. 
امانی بنی خاطر نشــان کــرد: امیدواریم 
بتوانیم به عزیزانی که از این مسیر استفاده 

می کنند خدمات مناسبی ارائه دهیم.
مدیرکل فرودگاه های خراسان رضوی بیان 
کرد: انشــالله افرادی که در شــرکت های 
فــرودگاه مشــهد و آن هایی  هواپیمایی، 
که مسئولیت مســافرین را بر عهده دارند، 

خدمات شایسته ای را ارائه دهند.
خدمت گــزاری به زائرین امام رضا)ع( جزو 
وظایف ماســت و ما کاری انجام می دهیم 

که کمتر فرودگاهی آن  را اجرا می کند.
وی همچنین اضافه کرد: در حال حاضر 9 
ایرلاین خارجی در فرودگاه مشهد فعالیت 
دارند و مســافران را به 1۷ مقصد پروازی 

اعزام می کنند.
امانــی در خصوص رونــد فعالیت ایرلاین 
های خارجــی در فرودگاه مشــهد افزود: 
شرکت های هواپیمایی کویت ایر به کویت، 
العربیه به  شــارجه، ترکیش به استانبول، 
الجزیره به کویت، العراقیه به نجف، بغداد، 
ناصریــه و بصره،  فلای دبی به دبی، قطر 
ایرویز به دوحه، آذربایجــان ایر به باکو و 
تاجیک ایر به مقصد دوشــنبه از فرودگاه 

مشهد مسافران را جا به جا می کنند.
سفیر ایران در جمهوری آذربایجان نیز در 
این مراسم بر گسترش روابط بین ایران و 

جمهوری آذربایجان تاکید کرد.
جواد جهانگیرزاده گفت: راه اندازی این خط 
پروازی اتفاق مبارکی اســت و با این پرواز 
زمینه زیارت بارگاه منور امام رضا)ع( برای 
شــیعیان آذربایجان فراهم شد و امیدواریم 
هر روز شاهد گسترش بیشتر روابط باشیم.

افزایش ارتباط بین دو کشور حاصل 
راه اندازی خط پروازی باکو- مشهد- باکو

نماینده ولــی فقیه در جمهوری آذربایجان 
نیز در این مراسم گفت: در زمانی که  مردم 

آذربایجان ســال های طولانی در حسرت 
زیارت امام رضا)ع( بودند، خدا را شــاکریم 
که  امروز شــرایط این زیارت فراهم شد و 

این اتفاق قابل قدردانی است.
حجت الاسلام ســید علی اکبر اجاق نژاد 
افزود: خادمی امام رضا)ع( برجســته ترین 
عمل است و خدمتگزاران امام هشتم باید 

قدر این نعمت را بدانند.
نماینده شــرکت هواپیمایی و مدیر توسعه 
مسیرهای پروازی آســیا و آسیای شرقی 
نیز در این مراســم گفت: شــهر مشهد از 
مقصدهای مهم گردشگری است و با توجه 
بــه این موضوع که بیــش از 85 درصد از 

آذربایجان شــیعه هستند  مردم جمهوری 
افتتــاح این خط پــروازی نقش مهمی در 

گسترش روابط بین دو کشور دارد.
الوین رازیف اظهار کرد: مطئمنا راه اندازی 
خط پــروازی باکو- مشــهد- باکو باعث 
افزایش ارتباط بین دو کشــور می شــود و 

امیدواریم شاهد گسترش روابط باشیم.
بــا ورود پرواز باکو به فرودگاه مشــهد در 
ســاعت 15 و 45 دقیقه امروز خط پروازی 
مشهد- باکو فعال شد و ساعت خروج این 
پرواز به مقصد باکو نیز ســاعت 1۶ و 45 
دقیقه است و این پرواز قابلیت حمل 105 

مسافر را دارد.

مجلس بان

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج

هیات موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي وساختمانهاي فاقد سند 
رسمي برابر راي شماره 1398۶030۶2۷1002850 هیات اول/ موضوع قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتي اراضي 
و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي آقاي قربانعلي لکزیان فرزند عباسعلي بشماره شناسنامه 299 صادره ازنیشابور درششدانگ یک باب خانه 
/به مساحت 148/12 مترمربع قسمتي ازپلاک 10 فرعي از ۶8 اصلي بخش 9 واقع دربرسي شمالی 1۷ خداشناس 

2 پلاک 2۶ خریداري از مالک رســمي /خانم عذري رعیتي طوســي محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شــود درصورتي که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضي 
اعتراضي داشــته باشــند مي توانند ازتاریخ انتشــار اولین آگهي به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و 
پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه ازتسلیم اعتراض ، دادخواست خود رابه مراجعه قضایي تقدیم نمایند .بدیهي 
است درصورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.م الف 48۷

تاریخ انتشار نوبت اول :1398/9/2۶   
تاریخ انتشار نوبت دوم :1398/10/11

                                          حمید رضا افشار –رئیس ثبت اسناد واملاک منطقه پنج مشهد

مفقودی
سند کمپانی موتور سیکلت هیرمن مدل 1390 به شماره پلاک ۷۶4 - 42۷48  شماره 
موتور 15۶FM1323۷3088 شــماره تنــه N2P125C908۶۶08 به نام عبدالرحمان 

قاینی تیموری مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

برگ ســبز خودرو وانت آریسان مدل 1395 به شــماره پلاک 9۶8 ص 9۷ ایران 32  
شماره موتور 118J0025۶51 شماره شاسی NAAB۶۶PEXGV۶۶0533 به نام سید 

ناصر سیدی نوایی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

برگ سبز و سند کمپانی موتور سیکلت پیشتاز به شماره پلاک ۷۷2 - 32391  شماره 
موتور 0124NEG41149۷ شماره تنه NEG125A93021040۷1N مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط میباشد.
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 نمایندگان در نشست علنی روز دوشنبه، مجلس شورای 
اســامی با درخواســت تعدادی از همکاران خود برای 
تغییر دستور جلســه علنی جهت بررسی طرح بانکداری 
جمهوری اســامی ایران اســامی با 157 رأی موافق، 
28 رأی مخالف و 3 رأی ممتنع از مجموع 217 نماینده 

حاضر موافقت کردند.
به گزارش صبح امروز، محمدحسین حسین زاده بحرینی 
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس به عنوان پیشــنهاد 
دهنده تغییر دستور جلسه علنی در توضیح طرح بانکداری 
جمهوری اسامی ایران گفت: اصاح قوانین بانکی جز 
کارهایی اســت که در دوره های قبل مجلس پیگیری و 
در این دوره نیز دنبال شده است. در روزهای آغاز به کار 
مجلس دهم نیز طرح بانکداری اعام وصول و حدود 3 
سال و نیم کار سنگین برای اصاح قوانین بانکی کشور 

انجام شده که مجموعه منسجمی موردنظر است.
نماینده مردم مشهد و کات در مجلس شورای اسامی 
تصریح کــرد: اصاح قوانین بانکی بــدون بازنگری در 
ساختار بانک مرکزی و بدون بازنگری در ساختار روابط 
بین بانک و مشــتریان امکان پذیر نیست اگر بخواهیم 
نظام بانکی در خدمت اقتصاد کشور و تولیدکننده و رونق 
تولید قرار گیرد باید نظامات جدید در این طرح پیشنهاد 

شده را مورد توجه قرار داد.
وی افــزود: در این طرح پیشــنهادی کــه به تصویب 
کمیســیون اقتصادی رســیده و کمیســیون های دیگر 
نیز اعام موافقــت کردند، تحت عنوان بانک توســعه 
جمهوری اســامی ایران داخل همین قانون پیش بینی 
شده و عاوه بر اینکه بانک مرکزی را مدیریت می کند 
شبکه بانکی کشور را از ابتدا تا انتها نیز مدیریت می کند. 

مطالعات تطبیقی و فقهی گسترده را هم در بر می گیرد 
برای اینکه با مراجع همراه شود.

بحرینی یادآور شد: مراجع نسبت به عملیات بانکی حرف 
هایی داشتند که کاما شــنیده شده نسبت به جریمه و 
دیرکرد نیز فرمایشــات مکرر و متعدد داشتند که در این 
طرح لحاظ شــده اســت. متن جرایم نیز به رویت مقام 

معظم رهبری و مراجع تقلید رسیده است.
ایــن نماینده مردم در مجلس دهم بــا بیان اینکه طرح 
مذکور محصول 4 الی 5 ســال کار گسترده متخصصان 
دانشــگاهی و فقهای اقتصادی اســت، گفــت: اگر در 
باقیمانده عمر مجلس دهم این طرح به ســرانجام برسد 
کار پرثمری انجام گرفته است. در واقع نظام بانکی باید 

در اختیار اقتصاد کشور باشد.
وی ادامه داد: مقام معظم رهبری ضمن اباغ سیاســت 

های کلی اصل 44 قانون اساسی در بند هـ این سیاست 
هــا با تاکید فرمودند »حالا کــه بانکداری خصوصی در 
ایران تجویز شده نظارت های قانونی و شرعی بر بانک 
ها باید تشدید شود«. سیاست های اصل 44 سال 1384 
اباغ شده یعنی ما از سال 1384 بانک خصوصی داریم 
اما مجالس ما قانون مدیریــت این بانک ها را تصویب 
نکرده اند در نتیجه امروز شــاهد نقدینگی و تجاوز آن از 

2 هزار و 100 میلیارد تومان هستیم.
بحرینی افزود: متاســفانه 90 درصد نقدینگی را بانک ها 
خلق کردند بنابراین اگر قانونی تصویب شود مهم ترین 
ثمره آن این اســت که نظام بانکی کشــور منضبط می 

شود.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس در پایان یادآور شد: 

182 نماینده درخواست تغییر دستور را امضا کردند.

خراســان رضوی معاون مســکن و بازآفرینی شــهری 
خراســان رضوی اعــام کرد که در شــهرهای گلبهار 
و بینالود ثبت نام طرح مســکن ملی بــه اندازه تکمیل 

ظرفیت انجام شد.

به گزارش ایســنا رضا نوروزی ، در خصوص آمار و ارقام 
مربوط به ثبت نام مسکن ملی در استان خراسان رضوی 
اظهار کرد: ظرفیت ثبت نام مســکن ملی در شهرهایی 
باجمعیت زیر ۱۰۰هزار نفر، ۵۶۳۰  نفر و در گلبهار حدود 

۶۰۰۰ نفر و در بینالود حدود ۱۰۰۰ نفر بود.
وی اضافــه کــرد: از این تعداد، در شــهرهای گلبهار و 
بینالود به تعداد ظرفیت ثبت نام انجام شده و از ۱۲هزار 

و ۲۳۸ نفر ظرفیت کل، ۱۱هزار و ۲۹۶ نفر در این استان 
ثبت نام کرده اند.

معاون مســکن و بازآفرینی شــهری خراســان رضوی 
خاطرنشــان کرد: تعــداد باقیمانده، بیشــتر مربوط به 
شــهرهای کوچک که متقاضی کمتــری دارند بوده که 
در مراحل بعدی مجددا امکان ثبت نام در این شــهرها 

وجود دارد.
نوروزی در ارتباط با کاهش فروش و رکود در بازار مسکن 
بیان کرد: مسکن چند ماهی است که در رکودی نسبت 
به شــش ماهه قبل قرار دارد و از طرفی، افزایش قیمت 
مصالح و مــزد کارگران با توجه به افزایش قیمت بنزین 
وجود دارد؛ یعنی با یک رکــود تورمی مواجه بوده ایم و 

بدون اینکه قیمت مســکن کاهش یابد، متقاضی خرید 
نیســت.وی  در خصوص تاثیر افزایش قیمت بنزین بر 
بازار مسکن عنوان کرد: قیمت بنزین تنها در بحث حمل 
و نقل مصالح ساختمانی تاثیر نگذاشته است، برای مثال، 
قیمت آهن نیز پس از گرانی بنزین با ۳۰ درصد افزایش 
قیمت مواجه شــده و در خصوص مصالحی چون کاشی 
و ســرامیک و یا وســایل الکترونیکی نیز شاهد افزایش 

قیمت بوده ایم.
معاون مســکن و بازآفرینی شــهری خراسان رضوی با 
بیــان اینکه حداقل در چندماه آینده به دلیل وجود رکود، 
افزایش قیمت در مســکن نخواهیم داشت، تصریح کرد: 
در خصوص نرخ اجاره مســکن، موضوعی مطرح شد که 

در قراردادهایی که مجدد صادر می شود، افزایش قیمت 
به صورت ۱۰ درصد صورت بگیــرد، اما به دلیل اینکه 
به صورت دستورالعمل اباغ نشده است، برخورد قانونی 
با کســانی که افزایش قیمتی بیشتر از حد گفته شده را 

اعمال می کنند، امکان پذیر نیست.

بانکداری اسلامی را اسلامی کنید
بررسی طرح بانکداری جمهوری اسلامی ایران در اولویت مجلس 

ظرفیت ثبت نام طرح مسکن ملی تکمیل شد

خراســان رضوی اداره کل دامپزشکی خراسان رضوی از نظارت بهداشتی بر تولید، نگهداری و 
عرضه 34 هزار تن گوشت قرمز در استان خبر داد.

دکتر محمد رشــتی باف، معاون سلامت اداره کل دامپزشکی استان خراسان رضوی با 
اعلام این مطلب اظهار کرد: طی 8 ماهه اول امســال، کارشناسان دامپزشکی مستقر 
در این واحدهای تولیدی از ورود 104  تن گوشــت حاصل از این دام ها که غیرقابل 

مصرف بوده جلوگیری و نسبت به معدوم نمودن آن اقدام نموده اند.
رشتی باف گفت:  لازم است شهروندان در زمان خرید گوشت قرمز به مهر دامپزشکی و 

نشانه گذاری لاشه که به صورت بر چسب های سفید رنگ روی دو دست و دو ران لاشه 
دام با ذبح بهداشتی و شرعی نصب شده دقت کنند و در صورت مشاهده موارد تخلف در مراکز 

تهیه، تولید و عرضه فرآورده های خام دامی، مراتب را در مشهد، با شماره تلفن های 3۷250025 و 
3۷250035)شبکه دامپزشکی مشهد(، 1512)پیامگیر اداره کل(، سامانه پیامک اداره کل به شماره 

300001512 و در شهرستان ها با شبکه دامپزشکی شهرستان در تماس باشند.

خراسان رضوی رئیس اتحادیه نمایشگاه داران اتومبیل مشهد گفت: افزایش قیمت خودروهای 
داخلی تنها تقصیر خودروســازان اســت، اگر تولیدکنندگان بتوانند جواب تعهدات و ثبت 

سفارش ها را به موقع بدهند و رانت خواری صورت نگیرد، بازار ثبات پیدا خواهد کرد.
به گزارش ایســنا حمیدرضا حیدری ، در واکنش به توقف واردات خودروهای خارجی 
در آینده اظهار کرد: واردات خودرو مدت هاســت که وجود ندارد و ثبت ســفارش چند 
سالی اســت که بسته شده اســت، هر صحبتی که در خصوص توقف این واردات گفته 

می شــود با افزایش قیمت اتومبیل تاثیر مســتقیم دارد، کمــا اینکه در حال حاضر نیز 
می بینیم که خودروهای خارجی چند درصد گران تر شــده است.وی ادامه داد: خودروهایی 

که در حال حاضر وارد کشــور می شود، خودروهایی  اســت که قبلا ثبت سفارش شان صورت 
گرفته و در گمرک مانده بودند.حیدری خاطرنشــان کرد: اگر تولیدکنندگان بتوانند پاسخ تقاضا را 
بدهند، بازار رونق می یابد و تسهیل قیمت خواهد شد، اما هنگامی که به تعهدات عمل نمی شود و 

عرضه کم است، بازار با توجه به متقاضی زیاد، طبیعتا با افزایش قیمت روبرو خواهد شد.

رانت خواری نباشد بازار خودرو ثبات می یابدتولید 34 هزار تن گوشت قرمز بهداشتی در خراسان رضوی
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دبیــر انجمن رادیوتراپی آنکولوژی ایران گفت: ســرطان دومین علــت مرگ و میر پس از 
بیماری  های قلبی و عروقی در کشــور است و حدود 35 هزار نفر در سال بر اثر این بیماری 
می میرند و ســالانه 110 هزار مورد جدید ابتلا به ســرطان به شمار بیماران اضافه می شود.
حســین فودازی روز دوشنبه در نشســت خبری چهارمین کنگره بین المللی و چهاردهمین  
کنگره ســالانه کلینیکال آنکولوژی که در محل انجمــن رادیوتراپی آنکولوژی ایران برگزار 
شــد، افزود: دو سوم بیماران مبتلا به ســرطان در کشور درمان قطعی می شوند و یک سوم 

از بیماران جان خود را از دســت می دهند.وی نجات بیماران مبتلا به ســرطان و برگرداندن 
آنها به چرخه زندگی و جامعه را اقدامی بســیار مهم دانست، اظهار داشت: درمان این بیماری 
باید بصورت تیم پزشــکی انجام شود، سرطان فقط شیمی درمانی نیست، بلکه جراحی، پرتو 
درمانی مهم تر از شیمی درمانی است، در واقع 40 درصد افراد مبتلا به این بیماری با جراحی 
بهبود کامل می یابند، حدود 35 درصد با پرتو درمانی درمان قطعی می شوند و نقش شیمی 

درمانی حدود 20 درصد است.

سالانه 3۵ هزار نفر 
قربانی سرطان

رییس کل دادگســتری اســتان خراسان رضوی گفت: 
تحولات در دســتگاه قضایی از جمله دادسراها باید با  
هدف پویایی و افزایش بهــره وری در ارائه خدمات به 
مراجعــان صورت بگیرد و منجر به تســریع امور مردم 

شود. 
به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی دادگستری استان 
خراســان رضوی، غلامعلی صادقی در مراســم تکریم 

و معارفه معاونان دادســتان عمومــی و انقلاب مرکز 
استان در مشــهد افزود: این تحولات با توجه به تاکید 
رهبر معظــم انقلاب مبنی بر لــزوم افزایش کارآمدی 
دســتگاه های خدمت رسان به مردم و سند تحول ارائه 
شده توسط رییس قوه قضاییه صورت می گیرد و توقع 
این اســت که این تغییرات به صــورت ملموس باعث 
کاهش گلایه مندی ها و افزایــش کارآیی و کارآمدی 

دادسراهای عمومی و انقلاب شود. 
وی بــا قدردانی از زحمات قضــات و کارکنان فعال در 
مجموعه قضایی اســتان خراســان رضوی ادامه داد: 
از همــه عزیزان می خواهیم تا در چهــار چوب قوانین 
و مقررات به دنبال اصــلاح روش ها و نوآوری در ارائه 
خدمات باشند و چنانچه مسوولان به درستی به وظایف 
خود عمل کنند شاهد وضعیت بهتری در جامعه خواهیم 

بود کما این که نهادهای فرهنگی و اقتصادی باید بیش 
از پیش به مســوولیت های خود در قبال مردم و جامعه 

عمل کنند. 
رییس کل دادگســتری اســتان خراسان رضوی گفت: 
قانون، بار ســنگینی بر دوش قوه قضاییه نهاده  است و 
این بار هر روز سنگین تر می شود و این امر، نامطلوب و 

نامناسب است و باید به فکر اصلاح آن بود.

رییس کل دادگستری استان: 

انجام تحولات در دستگاه قضایی با هدف افزایش بهره وری 

در بازدید سرزده معاون درمان از بیمارستان قائم مطرح شد:

حال خوبِ بخش آنفولانزا
سرویس جامعه

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
گفــت: اختصاص یک بخــش تخصصی 
بیمارســتان قائم به بیماران مشــکوک به 
ویروس آنفولانزا اقدامی خوب ارزیابی شد. 
به گزارش صبح امروز بدیعی در مصاحبه با 
خبرنگار این رســانه پیرامون بازدید سرزده 
از بخش های بیمارســتان قائم و عملکرد 
ایــن بیمارســتان در خصوص مبــارزه با 
آنفولانزا افزود:  مبحث حفاظت شــخصی 
نیز با توجه به اینکه سطح آگاهی پرستاران 

بالااست ، خوب ارزیابی شد.
رسیدگی به بیماران در بیمارستان قائم 

خوب است
وی بیان کرد: در مورد بیماران نیز اقدامات 
خوبــی صورت گرفته بود ، مشــاوره های 
عفونی به موقع انجام شده بود وآثار بسیاری 
از سایر بیماری های دیگر که ممکن است 
اتفاق بیفتد ، در پرونده بیماران به شــکل 
علمی و مســتند وجود داشت و ما به تمام 

دوستان خدا قوت می گوییم.
کیفیت خوب بیمارستان قائم

دکتر بدیعی در خصوص کیفیت بیمارستان 
قائم ابراز کرد: در این بازدید که به صورت 

سرزده از بیمارستان انجام شد، بیمارستان 
بسیار خوب ارزیابی شد و امیدواریم علاوه 
بر بحث آنفولانزا در سایر مباحث نیز همین 
طور موفق باشد. وی در خصوص بازدیدی 
که از بخش مادران باردار انجام داده است 
تصریح کرد: در ایــن بازدید که از مادران 
باردار که هایریســک بودند انجام شــد ، 
کیفیت ارائه خدمات به آنان خوب ارزیابی 
شد،همچنین با برخی بیماران صحبت شد 
و مشکلاتی که بیان کردند منتقل شد ، که 
باید در مورد این مشــکلات برنامه ریزی 

های لازم انجام شود. 
ارائه خدمات درمانی در سطح ۳

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
در خصــوص تیم مدیران ارشــد و حوزه 
پرستاری بیمارستان در حوزه درمان تبیین 
کرد: در دانشــگاه علوم پزشکی مشهد دو 
بیمارســتان وجود دارد، بیمارستان قائم و 
بیمارســتان امام رضا علیه السلام که هر 
کدام از این بیمارستان ها خود یک دانشگاه 
هستند ، زیرا دارای حدود1 هزار تخت می 
باشند و همچنین سطح سوم ارائه خدمات 
در شمال شرق کشــور را دارا می باشند و 
حتی بســیاری از بیماران از شرق کشور به 

این دو بیمارستان ارجاع داده می شوند. 
خروج بیمارستان قائم از فرسودگی

وی خاطر نشان کرد: زحماتی که مدیران 
ســابق مانند دکتــر داســتانی  و مدیران 
فعلی مانند دکتر تارا در طول ســالیان دراز 
کشــیده اند و برنامه ریزی هایی که برای 
بیمارستان انجام داده اند در مبحث تحول 
نظام ســلامت کمک بسیاری کرد و باعث 

شــد تا بیمارستان قائم از حالت فرسودگی 
ساختمانی و ساختاری خارج شود.

سبستم پرستاری بیمارستان قائم 
الگوی دانشگاه علوم پزشکی 

وی در خصوص سیســتم پرستاری تبیین 
کرد: بیمارســتان قائم در مبحث سیســتم 
پرســتاری به عنــوان یکــی از الگوهای 
دانشــگاه علوم پزشــکی بوده است، وما 

اولین جلســه ای که با سرپرستاران بخش 
ها داشــتیم به دلیل اهمیتی که بیمارستان 
قائم دارد در این بیمارســتان انجام شــد 
همچنین دومین جلســه نیز درهفته جاری 
در بیمارستان امام رضا برگزار خواهد شد، 
دلیل برگزاری این جلسات بررسی وضعیت 
موجود می باشد و این موضوع جزو اهداف 

همیشگی ما است .

 توجه ویژه به سلامت مرزبانان 
در دستور کار علوم پزشکی

ســردار فرمانده مرزبانی استان خراســان رضوی در دیدار با رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی استان به گفتگو در خصوص تعاملات فی ما بین دو سازمان پرداخت.

به گزارش صبح امروز سردار »جان نثار« فرمانده مرزبانی استان خراسان رضوی 
در دیدار با دکتر »بحرینی« رئیس دانشــگاه علوم پزشکی استان به معرفی مرز و 

اهمیت مرزبانی در استان پرداخت.
ســردار »جان نثار« در این دیدار با اشاره به مأموریت های مرزی عنوان داشت: 
علاوه بر حراســت شبانه روزی از نوار مرزی استان خراسان رضوی، تامین امنیت 
مراکز مهم همچون سنگ آهن خواف، سد دوستی، پالایشگاه گاز خانگیران و ... 

بر عهده مرزبانان استان خراسان رضوی است.
وی در ادامه افزود:اهمیت کار پزشــکان و بهداشــت در جامعه بســیار ملموس 
اســت،از همین رو توجه به حوزه مرزنشــینان که دارای محرومیت های زیادی 

هستنداجتناب ناپذیر است. اصل بر پیشگیری است نه درمان.
دکتر »بحرینی« نیز در این دیدار با تشــکر از خدمات مرزبانان و مرزنشینان برای 
تامین امنیت مرزها گفت: به بخش سلامت و امنیت در مرزها باید توجه ویژه ای 

شود، زیرا مرزنشینان در راستای امنیت مرزها بسیار مفید هستند.
وی در پایان افزود: امیدوارم در آینده ای نزدیک بتوانیم با تعامل سازنده و استفاده 

از راهبردهای سردار فرماندهی مرزبانی استان به اهداف خوبی دست پیدا کنیم.
گفتنی اســت آموزش بهداشت و ارتقاء سواد ســلامت و آموزش خود مراقبتی به 
نیروهای مرزبانی و مرزنشــینان و همچنین ارجــاع افراد جهت درمان و معاینات 

دوره ای به مراکز جامع سلامت از اهم محورهای گفتگوی این نشست بود.

استقرار۲۲شرکت در مرکز رشد فناوری 
نیشابور

مدیر مرکز رشد فناوری نیشابور گفت: هم اینک 22 شرکت در چارچوب فعالیتهای 
این مرکز دایر هســتند که 14 مورد آنها در حال سپری کردن »دوره رشد«بوده و 

هشت شرکت دیگر در دوره »پیش از رشد« قرار دارند.
علیرضا شــیرازی دوشنبه در نشســتی با خبرنگاران به مناسبت هفته پژوهش و 
فناوری به پذیرش ۷8 واحد فناور از ســال 1388 تاکنون در مرکز رشــد فناوری 
نیشــابور اشاره و بیان کرد: سه واحد از این تعداد تبدیل به موسسه فناور شده که 
تنها ظرف یک سال اخیر 10 طرح توجیهی ارائه کرده  و از این میان هشت مورد 

آنها پذیرفته شده است.
وی به فعالیت شــش شــرکت دانش بنیان در نیشابور نیز اشــاره و بیان کرد: دو 

شرکت دانش بنیان دیگر نیز در مراحل پایانی ثبت قرار دارند.
مدیر مرکز رشــد فناوری نیشابور همچنین به برپایی هشت مورد رویداد کارآفرنی 
طی پارســال و چهار رویداد کارآفرینی دیگر ظرف امســال تاکنون در این  مرکز 
اشــاره و بیان کرد: فعالیت مرکز رشد نیشابور در چارچوب واحدهای فناور تاکنون 
بطور مســتقیم منجر به اشتغال 180 نفر شــده که 110 نفرشان بطور تمام وقت 

مشغول فعالیتهای علمی و پژوهشی هستند.
وی شــمار زنان متخصص و پژوهشگر شاغل در مرکز رشد فناری نیشابور را نیز 
۶۶ نفر اعلام و بیان کرد: میزان تراکنش مالی 22 شــرکت مستقر در مرکز رشد 
فناوری از ابتدای امســال تاکنون 80 میلیارد ریال بوده اســت. از ابتدای تاسیس 
این  مرکز نیز هفت میلیارد ریال تاکنون از محل منابع صندوق پژوهش و فناوری 

خراسان رضوی به واحدهای نوآور مستقر در نیشابور پرداخت شده است.
شیرازی افزود: همچنین از ابتدای امسال تاکنون نزدیک به 10 میلیارد ریال اعتبار 

به این  مرکز اختصاص یافته است. اعتبار پارسال ۶.۶ میلیارد ریال بود. 
وی به کمبودهای مرکز رشــد فناوری نیشــابور هم اشــاره و بیان کرد: با وجود 
ظرفیتهای علمی و پژوهشــی این شهرستان هنوز مرکز رشد آن »شتاب دهنده« 
رســمی ندارد بنابراین آمادگی لازم  برای حمایت از سرمایه گذاران در این بخش 

وجود دارد.
مدیر مرکز رشــد فناوری نیشــابور گفت: این مرکز پس از کاشــان دومین مرکز 
رشــد غیر مرکز استانی سطح کشور است که موفق به دریافت مجوز قطعی برای 

فعالیتهای علمی، تخصصی و پژوهشی خود شده است.
شناسنامه فیروزه، الماس، برلیان و مروارید

وی در ادامه این نشست خبری به برخی از فعالیتهای برجسته مرکز رشد فناوری 
نیشــابور هم اشــاره و بیان کرد: همچنین گفت: این مرکز از مرداد ماه گذشته با 
همکاری شــرکت کانون هماهنگی دانش، صنعــت و همچنین بازار جواهرات و 
ســنگهای قیمتی مستقر در مرکز رشد، برای »فیروزه، الماس، برلیان و مروارید« 

شناسنامه اصالت و عیار صادر می کند.
شــیرازی یه نیــاز تامین دو میلیارد ریال به منظور تجهیز آزمایشــگاه اشــاره و 
بیان کرد: صدور این شناســنامه در حوزه صادرات فیروزه بســیاری از مشکلات 

صادرکنندگان فیروزه نیشابور را رفع کرده است. 
وی در ادامه همچنین شــرط اصلی پذیرش واحدهای فنــاور را برخورداری آنها 
از یک گروه منســجم، طرح تجاری قابل دفــاع، ایده نو و کاربردی اعلام و بیان 
کرد: مرکز رشد فناوری نیشــابور یک مرکز جامع است که همه زمینه های علوم 
انسانی، گردشگری و فرهنگی را علاوه بر حوزه های فناوری، اطلاعات، ارتباطات، 
مگاترونیک دارد.مدیر مرکز رشــد فناوری نیشــابور افزود: با توجه به ظرفیتهای 
محلی نیشابور این مرکز طرحهای مرتبط با حوزه کشاورزی و صنایع تبدیلی را نیز 
زیر پوشــش قرار می دهد. وی ادامه داد: رویکرد پارکهای فناوری »تجاری سازی 
یافته ها و دستاوردهای پژوهشی« است لذا  با توجه به سیاستهای ابلاغی اقتصاد 
مقاومتی، پارکهای فناوری به سرعت در حال بروز و ظهور  برای رفع موانع تولید 

هستند. 
شــیرازی گفت: نتیجه تجاری ســازی ایده هــا »افزایش تولیــد ناخالصی ملی 
 و تولیــد پایدار« اســت کــه باعث مهــار و کاهــش آســیبهای اجتماعی نیز 

می شود.
وی افــزود: هزینه اشــتغال پایدار برای هر نفر در چارچــوب فعالیت صنایع مادر 
حدود 10 میلیارد، در صنایع کوچک و متوســط حدود سه تا پنج میلیارد ریال و در 

پارکهای فناوری حدود 300 تا 500 میلیون ریال است. 
هیات وزیران دولت جمهوری اســلامی ایران مجوز فعالیت پارک علم و فناوری 
نیشــابور را سال 138۶ صادر کرد. عملیات ساخت مرکز رشد فناوری نیشابور نیز 
ســال 1388 در زمینی به وسعت 10 هکتار با زیربنای چهار هزار و 500 مترمربع 

آغاز شد. این مرکز از سال 1389 تاکنون پیگیر فعالیتهای تخصصی است.
مرکز رشد فناوری نیشابور با تکمیل مجموعه ساختمانی و مجتمع کارگاهی خود 
گنجایش پذیرش خود را به 120 شــرکت فناور با ۶00 متخصص شاغل افزایش 
داده اســت.مراکز رشــد فناوری با ارائه خدمات حمایتی، پشتیبان ایجاد و توسعه 
حرفه های جدید توســط کارآفرینان در قالب واحدهای نوپای فعال در حوزه های 
گوناگون فناوری هســتند. بر این اســاس چنین مراکزی با هدف تجمیع توانایی 
پژوهشی و اطلاعاتی دانشگاهها، صنایع و شرکتهای دولتی و خصوصی به منظور 
تجاری کردن نتایج پژوهشای علمی و دانشگاهی، طراحی و تاسیس شده اند و با 
تلفیق توانایی پژوهشگران، کارآفرینان و صاحبان صنایع به توسعه سریع فناوری 

کمک می کنند.

خبر

سرقت با طعم اسکان رایگان 
فرمانده انتظامی مشــهد از دســتگیری اعضای باندی خبری داد که با 
ترفند اسکان رایگان از مسافران ساده لوح سرقت می کردند. به گزارش 
صبح امروز ســرهنگ »عبــاس صارمی« با اعلام ایــن خبر گفت: در 
پی تماس تلفنی فردی با فوریت های پلیســی 110 مبنی بر ســرقت از 
او بــا ترفندی مکارانه، بلافاصله  هماهنگی هــای لازم از طریق مرکز 
فرماندهی و کنترل پلیس به عمل آمد و تیم دایره تجسس کلانتری 28 
پنج تن برای بررســی موضوع وارد عمل شدند. فرمانده انتظامی مشهد 
افزود: تحقیقات اولیه ماموران انتظامی بر اســاس اذعان شاکی پرونده 
حاکی از آن بود که این مرد جوان اهل یکی از شــهرهای غربی کشور 
است و برای مســافرت چندروزه به مشهد آمده است. سرهنگ صارمی 
گفت: شاکی پرونده در یکی از خیابان های مرکزی شهر مشهد با جوان 
موتور سواری مواجه می شود که ادعا می کرد محل اسکان رایگان برای 
مســافران سراغ دارد و این مرد ناشــناس با تطمیع طعمه خود، او را به 
محدوده خیابان پنج تن کشــانده و سپس با همدســتی فردی دیگر 2 
دستگاه گوشی تلفن همراه، 2 عدد سیم کارت، مبلغ یک میلیون و 400 
هــزار تومان وجه نقد و دیگر لوازم او را به زور ســرقت کرده و متواری 
می شــوند این مقام انتظامی خاطر نشــان کرد: تیم تجسس کلانتری 
پنج تن با پیگیری ســریع این پرونده 2 متهم و یکی دیگر از همدستان 
شــان که با ترفند اسکان رایگان از مسافران ساده لوح سرقت می کردند 
را شناسایی و در اقدامی ضربتی آنان را دستگیر کردند. سرهنگ صارمی 
با اشاره به این مطلب که به دســتور مقام قضایی تحقیقات از متهمان 
ادامه دارد گفت: شــهروندان باید به نکات مراقبتی و توصیه های پلیسی 
توجه بیشتری داشته باشــند چرا که اسکان در محلی که هیچ شناختی 
از آن ندارند و از طرفی افرادی ناشــناس وعــده رایگان بودن محل را 
می دهند خود نکته ای است که شــک برانگیز بوده و باید نسبت به آن 
هوشــیاری به خرج داده شود.  وی در پایان تاکید کرد: شهروندان عزیز 
هنگام مســافرت باید به مراکز اســکان و مهمانپذیرهای دارای مجوز 
مراجعه کنند چرا کــه اماکن بدون مجور نه تنها اســتانداردهای لازم 
ساختمانی را نداشــته و در برخی موارد شاهد حوادثی چون مسمومیت 
با گاز منواکســید کربن و مرگ افراد بوده ایم بلکه امکان هرگونه آسیب 
 دیگری نیز متصور اســت که توجه و حساســیت نســبت به این نکته 

ضروری است.

انهدام بزرگ ترین شبکه سراسری فیشینگ
فرمانده انتظامی اســتان خراســان رضوی از انهدام بزرگ ترین شبکه 
کشــوری که به صورت بســیار حرفه ای، اقدام به برداشت غیرمجاز از 
حســاب شــهروندان کرده بود خبر داد. ســردار محمد کاظم تقوی در 
تشــریح این خبر گفت: اعضای این شــبکه با عناوین خاص نســبت 
بــه تطمیع مردم از طریــق تبلیغات پیرامون خرید شــارژ با تخفیف یا 
ســایت های ازدواج موقت و دوست یابی، افراد ساده لوح را به درگاه های 
پرداخت می کشاندند و اطلاعات حساب بانکی آنان را برداشت می کردند 
و به این ترتیب، اطلاعات حســاب های بانکی تعداد زیادی از هموطنان 
را از سراســر کشور سرقت کرده بودند. وی افزود: 2 گرداننده اصلی این 
شــبکه در مشهد بودند که با کارشناسان پلیس فتا با شناسایی و کنترل 
و مراقبت هــای علمی آنان دریافت با یک باند بزرگ کشــوری که در 
شــهرهای تهران و شیراز هم فعالیت داشته و به صورت بسیار زیرکانه، 
پس از برداشت غیرمجاز از حســاب افراد، سرمایه عظیمی از پول های 
سرقتی را فراهم و با انتقال متواتر از یک حساب بانکی به حساب دیگر، 
عملیات پولشــویی خود را به نحوی انجام می دادند که پلیس و دستگاه 
قضایی در رهگیری پول های کثیف با مشکل روبرو شوند، طرف هستند.

آغاز عملیات با گزارش مردمی
سردار تقوی ضمن قدردانی از هوشیاری مردم در رصد اقدامات مجرمانه 
در فضای سایبری و گزارش این جرایم به پلیس فتا گفت: پس از آن که 
یکی از متهمان این پرونده ســنگین در مشهد، به عنوان مظنون پرونده 
در پلیس فتا، تحت نظر مأمــوران این مرکز قرار گرفته در اولین مرحله 
با بررسی های کارشناســانه، متهم به هویت کاربری )ID( »کوالسکی« 
در فضــای مجازی و هویت ســجلی م .ج شناســایی و در یک عملیات 
غافلگیرانه دســتگیر می شــود. در این عملیات، مأمــوران پلیس فتا در 
پوشــش پیک بسته مشــابهی را آماده کرده و در لحظه دریافت مرسوله 
توســط متهم، وی را دســتگیر می کنند. فرمانده انتظامی استان با بیان 
اینکه صبر کارآگاهان پلیس فتا زمینه کشف ابعاد تازه ای از این پرونده را 
فراهم کرد، گفت: اگرچه مأموران انتظامی در بررسی های اولیه دریافتند 
که ارتکاب جرم فیشینگ توسط این متهم محرز است اما با صبر پلیسی 
و رصد ارتباطات وی با افراد مختلف، در تحقیقات تکمیلی مشخص شد 
که این فرد با لایه های بالاتری از مجرمان حرفه ای در ارتباط است که با 

راه اندازی یک کانال تلگرامی، هزار و ۶00 نفر از کلاهبرداران فیشینگ 
کار را دور هم جمع کرده و درگاه های پرداخت الکترونیک جعلی طراحی 
شــده را در معرض فروش همگانی قــرار می دادند. وی افزود: رهگیری 
مدیران این کانال تلگرامی، تحقیقات کارشناسان پلیس فتای استان را به 
سرشاخه های این باند در تهران و شیراز هدایت کرد: افرادی که در زمینه 
طراحــی درگاه های پرداخت الکترونیک جعلی فعالیت داشــته و حاصل 
برنامه نویســی این افراد توســط جمع کثیری از کلاهبرداران فیشینگ 
کار در کشــور خریداری می شده است. در واقع طی بررسی های به عمل 
آمده که پرونده تعداد زیادی از برداشــت های غیرمجاز در کشور مربوط 
به این باند بوده اســت که پس از دســتگیری سرشاخه اصلی این بانده 
فیشــینگرهای مرتبط با او نیز شناسایی و در سراسر کشور تحت تعقیب 
قضایی قرار گرفته اند. همچنین با کشــف اطلاعات حساب های سرقت 
شــدهو با تعامل ویژه پلیس فتا با بانک های عامل، نسبت به ابطال رمز 
دوم این حساب ها اقدام شد. سردار تقوی در پاسخ به سوالی در خصوص 
شیوه طراحی این درگاه های جعلی خاطرنشان کرد: متهمان این پرونده، 
با توسل به ترفند هوشمندانه ای از احاطه ربات ها بر اطلاعات درگاه های 
پرداخت الکترونیک اســتفاده کــرده و به عنوان یک ابزار جاسوســی، 
درگاه های جعلی طراحی می کردند و در حقیقت گردانندگان شــبکه از 

یک ابزار ضد کلاهبرداری، برای کلاهبرداری استفاده می کرده اند.

تبدیل پول های فیشینگ به ارز دیجیتالی
فرمانده انتظامی اســتان با اشــاره به نحوه دســتگیری سرشاخه دیگر 
این شــبکه در شــیراز گفت: یکی دیگر از متهمان ایــن پرونده که از 
سرشاخه های اصلی با تهیه حق امتیاز یک صرافی مجازی قصد داشت 
پول های نامشــروع حاصل از فیشینگ و کلاهبرداری را به ارز دیجیتال 
تبدیــل و رهگیــری آن را عملا غیرممکن کند، دقیقــا در آخرین گام 
دســتیابی به نیات شــوم خود در یک عملیات ضربتــی وغافلگیرانه با 
هماهنگی چند تیم عملیاتی پلیس فتا دســتگیر شــد. وی توضیح داد: 
این متهم با اغفال خانمی توانســته بود به اطلاعات ســجلی و هویتی 
او دسترســی پیدا کند و از آن اطلاعــات برای خرید حق امتیاز صرافی 
مجازی اســتفاده کند و این نکته ای است مهم که اگر هموطنان ما در 
حراســت از اطلاعات شــخصی خود )اعم از اطلاعات بانکی و هویتی( 

بیشتر کوشا باشند.

حوادث

ســازمان پزشــکی قانونی اعلام کرد:  با ارجــاع زوجین متقاضی 
فرزندخواندگی از ســوی ســازمان بهزیســتی و یا مراجع قضایی، 
سلامت آنها در مراکز پزشــکی قانونی بررسی می شود.به گزارش 
روز دوشنبه سازمان پزشکی قانونی، یکی از خدمات این سازمان در 
بخش معاینات بالینی، معاینات مربوط به متقاضیان فرزندخواندگی 
اســت که این خدمت بنا به درخواســت و ارائه نامه از ســازمان 
بهزیستی و یا مراجع قضایی ارائه می شود. سازمان پزشکی قانونی 
کشور در تشریح فرایند صدور گواهی سلامت زوجین در خصوص 
فرزندخواندگــی تصریــح کرد: در مرحله اول زوجین با در دســت 
داشــتن نامه از سازمان بهزیســتی و یا مراجع قضایی به یکی از 
مراکز پزشکی قانونی مراجعه می کنند و پس از ثبت درخواست در 
واحد پذیرش برای آنان پرونده تشکیل می شود.مدارک اولیه مورد 
نیاز برای تشکیل پرونده شــامل نامه مرجع قضایی یا بهزیستی و 
کارت شناســایی معتبر اســت. با ارائه این مدارک و دریافت تعرفه 
مصوب، پرونده به پزشــک قانونی ارجاع می شود.پس از تشکیل 

پرونــده و پرداخت تعرفه، در صورت درخواســت مرجع قضایی یا 
سازمان بهزیستی، عدم توانایی باروری زوجین بر اساس مدارک و 
مستندات پزشکی توسط پزشک کارشناس پزشکی قانونی بررسی 
می شود.ســلامت زوجین متقاضی فرزند با هدف ارزیابی توانایی 
نگهــداری از فرزند در دو بخش معاینات روانپزشــکی و معاینات 
جسمانی مورد بررســی قرار می گیرد.سلامت جسمانی زوجین با 
انجام معاینات بالینی توســط پزشــک و انجام آزمایشــات لازم و 
ســلامت روانی آنان نیز با مصاحبه های روان پزشکی و در صورت 
لزوم تست های روان شناسی بررسی می شــود.انجام تست اعتیاد 
جهت بررســی عدم مصرف مواد مخدر و یــا روانگردان، از دیگر 
اقدامات برای تأیید ســلامت زوجین اســت.نکته قابل توجه اینکه 
در این موارد ســلامت فرد به صورت متعارف ارزیابی می شود به 
این معنا که متقاضی فرزنــد خواندگی به عنوان یک فرد عادی از 
ســلامت متعارف و لازم برخوردار باشــد.پس از انجام تست ها و 
آزمایشــات لازم، نتیجه به مراجع درخواست کننده اعلام می شود. 

در صورت تأیید سلامت، گواهی نهایی زوجین صادر و به مرجع 
قضایی یا سازمان بهزیستی اعلام می شود؛ در صورتی که 

یکی از زوجین مشــکلی در سلامت جسمانی و یا روانی 
خود و یا اعتیاد داشته باشد نیز مراتب به مرجع استعلام 

کننده گزارش خواهد شد.
کاهش 4.2 درصدی معاینات فرزندخواندگی 

همچنین سازمان پزشــکی قانونی کشور اعلام کرد: از 
فروردین تا مهر سال جاری دو هزار و 920 نفر برای معاینه 

فرزندخواندگی به مراکز پزشکی قانونی مراجعه کردند که از این 
تعداد یکهزار و 4۶1 نفر زن و یکهزار و 459 نفر مرد بودند.این آمار 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل که آمار مراجعان فرزندخواندگی 
ســه هزار و 49 نفر بود، 4.2 درصد کاهش یافته اســت.بر اساس 
این گزارش در این مدت اســتان های خراســان رضوی با 585، 
تهران با 523 و اصفهان با 398 بیشــترین آمار مراجعان متقاضیان 

فرزندخواندگی را داشته اند.

بررسی سلامت خانواده لازمه فرایند فرزندخواندگی
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پس از ثبت جهانی 
دوتار ایرانی چه کنیم؟

 مدیر کل دفتر موســیقی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی از مسئولیت 
سنگین هنرمندان و دســتگاه های سیاستگذاری پس از ثبت جهانی دوتار 
خبر داد.به گزارش ایســنا، مدیر کل دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی محمد الهیاری، پس از ثبت جهانی پرونده »مهارت ســاختن و 
نواختــن دوتار ایرانــی« در این زمینــه می گوید: ثبت جهانی این ســاز، 
مسوولیت را برای هنرمند آن و هم برای دستگاه های سیاستگذاری که باید 
در این زمینه کمک کنند، دو چندان می کند؛ طبیعی اســت دولت نسبت به 

حمایت و صیانت از موسیقی ملی، موسیقی اقوام و نواحی، مسوولیت دارد.
الهیــاری اضافه می کند: ثبت جهانی این ســاز کمک می کند تا به عنوان 
ناقل و حامل به بخش قابل توجهی از فرهنگ ایرانی انســانی ما، تمدن و 
آنچه که میراث میراث مشترک بشری است، در جهان توجه شود. از طرفی 
این امر نشــان می دهد که موســیقی به عنوان یک ابزار تعامل بین المللی 
و کالایی که کمک می کند تا دیپلماســی فرهنگی توســعه پیدا کند، حائز 

اهمیت است.

مدیرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی اعلام 
کــرد:  همواره در زندگی مــردم به جز خانه و محل کار، 
کتابخانه های عمومی مکان ســومی هســتند که مردم 
می تواننــد در آن از وقت و زمان خود نهایت اســتفاده 
را ببرند.به گزارش صبح امــروز، مدیرکل کتابخانه های 
عمومی خراسان رضوی حجت الاسلام علی اکبر سبزیان 
در پنجمین نشســت ژورنال کلاب نهاد  که به میزبانی 
خراســان رضوی برگزار شد، ضمن تبریک روز پژوهش 
به تمامــی اســاتید حاضر در جلســه و پژوهشــگران و 
کتابداران با اشــاره مختصر به نظریه مکان سوم گفت: 
امروزه در بررســی عملکــرد و کارآیــی کتابخانه های 

عمومی باید با استناد به نظریه مکان سوم به تأثیرگذاری 
کتابخانه ها در اجتماع بپردازیم چراکه همواره در زندگی 
مردم به جز خانه و محل کار مکان های سومی وجود دارد 
کــه به مردم اجازه می دهــد از وقت و زمان خود نهایت 
استفاده را کرده و از زندگی خود لذت ببرند که این مکان 

سوم می تواند کتابخانه های عمومی باشد.
وی ادامه داد: در بررســی عملکرد کتابخانه ها توجه به 
این نکته ضروری اســت که ببینیــم کتابخانه ها چقدر 
توانسته اند فضایی برای حضور مردم به عنوان مکان سوم 
زندگــی برای گفتگو و در کنار هم بودن و لذت بردن از 

زندگی فراهم کنند.

حجت الاســلام ســبزیان از کارکردهــای کتابخانه ها 
به عنــوان مکانی بــرای کاهش آســیب های اجتماعی، 
تحکیم خانواده،افزایش تاب آوری جامعه و توانمندسازی 
کودکان و دانــش آموزان یاد کرد و گفــت: باوجوداین 
کارکردهــا کتابخانه هــای عمومی می تواننــد به عنوان 

بهترین مکان سوم در اجتماع معرفی شوند.
مدیــرکل کتابخانه هــای عمومی خراســان رضوی با 
اشــاره به اینکه در ســال های اخیر اتفاقــات خوبی در 
حــوزه کتابخانه های عمومی انجام شــده اســت گفت: 
امروز کتابخانه های عمومی فرهنگســراهای اجتماعی و 

کتابداران پیامبران دانایی و آگاهی هستند.

حجت الاسلام سبزیان ادامه داد: پژوهش های انجام شده 
در حوزه کتابخانه های عمومی نیز می تواند در راســتای 
تبیین مؤلفــه تبدیــل کتابخانه ها به فرهنگســراهای 
اجتماعی تعریف شــوند و به تخصصی شدن کتابخانه ها 
کمک کنند.وی از اعلام آمادگی اداره کل کتابخانه های 
عمومی خراســان رضوی از اجرایی کردن پژوهش های 
موجود در حــوزه کتابخانه های عمومی خبر داد و تأکید 
کرد: خروجی جلســات با موضوع پژوهــش محور باید 
به گونه ای باشــد که به ما در انجام مسئولیت خود برای 
برنامه ریــزی و رقــم زدن اتفاقات خــوب و اثرگذار در 

کتابخانه ها کمک کند.

مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی اعلام کرد:  

کتابخانه ها مکان سوم زندگی شهروندان

چهره های شاخص تئاتر کشور در تئاتر عروس سرخ

 فریاد موسیقی و تئاتر در مشهد
 پژواک می شود

در تئاتر عروس ســرخ که از 2۶ 
آذرماه تــا 15 دی مــاه 98 و از 
ساعت 19:30 تا 21 در سالن ایثار 
هتل ثامن مشهد اجرا می شود از 
تئاتر کشور  چهره های شــاخص 
این  اجــرای  با  دعوت شــده که 
نمایــش فریاد موســیقی و تئاتر 
در مشــهد پژواک خواهد شد.به 
کارگردان  امــروز،  گزارش صبح 
تئاتر عروس ســرخ فرشید تمری 
در نشست خبری خود با اصحاب 
رســانه، با اشــاره به نکات ویژه 
این  تئاتر اظهار داشــت: در  این 
کار، از چهره های شــاخص تئاتر 
کشور دعوت شده که ازجمله آنان 

می توان از بابک نوری، کاوه خداشناس، بهار ارجمند، فاطمه بختیاری، امید سعیدی، 
محســن میرزا زاده و دیگر چهره های شناخته  شــده عرصه تئاتر نام برد که به قول 
بهــار ارجمند با اجرای این نمایش فریاد موســیقی و تئاتر در مشــهد پژواک خواهد 
شــد.وی تأکید کرد: خراسان بزرگ مهد موســیقی های سنتی و مقامی بوده و برای 
شادی هایمان نیازمند موسیقی های غربی و غیرمجاز که آداب ورسوم آئین های دینی 
و اسلامی نبوده، نیستیم و در سوی مقابل باید حمایت لازم از هنرمندانمان که درراه 
درســت حرکت کرده اند و ذره ای از آئین ها و خــط قرمزها فاصله نگرفته اند صورت 

پذیرد.
انوشیروان ارجمند زنده می شود

در این نشســت بابک نوری، بازیگر تئاتر عروس ســرخ، گفــت: وی اعلام کرد: در 
این تئاتر بنده نقش ســردار سرخ را بر عهده دارم و فکر می کنم و اعلام می کنم قرار 
اســت کاری عجیب غریب از ما روی صحنه دید ه شود چراکه حضور دختر زنده یاد 
انوشــیروان ارجمند در این تئاتر باعث می شود که بار دیگر انوشیروان در تئاتر مشهد 
روی صحنه زنده شــود.وی اعلام کرد: در این تئاتر بنده نقش ســردار ســرخ را بر 
عهده دارم و فکر می کنم و اعلام می کنم قرار اســت کاری عجیب غریب از ما روی 
صحنه دید ه شــود و باید نوید داد که حضور دختر زنده یاد انوشیروان ارجمند در این 

تئاتر باعث می شود که بار دیگر انوشیروان در تئاتر مشهد روی صحنه زنده شود.
ساز غریب و قریب دوتار در تئاتر عروس سرخه

همچنین بهار ارجمند، بازیگر تئاتر عروس ســرخ، خاطرنشــان کرد: بسیار خوشنودم 
که در خانواده ای هنرمند پرورش یافته ام و می خواهم که ادامه دهنده خوبی درراه پدر 
مرحومم داشــته باشم، همچنین از اینکه در جمع عوامل تئاتر عروس سرخ هستم و 
در این اثر هنری در کنار یک گروه هنری قوی و بسیار خوب ایفاکننده نقش عروس 
هســتم بسیار خوشنودم. وی اعلام کرد: امیدواریم روزی مشهد که به عنوان پایتخت 
هنر در ایران مشهور بود پژواک موسیقی و تئاتر ایران را فرابگیرد و حق این شهر با 
تمام مفاخری که دارد ادا شــود.این بازیگر ابراز کرد: حضور کاراکتروار موسیقی یکی 
دیگر از اتفاقات خوب این تئاتر است که با ساز غریب و قریب دوتار در آن آدمی مسخ 
می شــود.وی افزود: کار غیرمذهبی وجود ندارد و در عروس سرخ انسانیت ، عشق و 

کمال حرف اول و آخر را می زند چراکه سرمنشأ مذهب، انسانیت است. 
بازیگری میرزازاده در تئاتر عروس سرخ

در بخش دیگری از این نشســت محســن میرزازاده، بازیگر و خواننده تئاتر عروس 
ســرخ، بیان کرد: بسیار خوشحالم که در عرصه موســیقی اصیل سنتی و خراسانی 
فعالیت دارم و تاکنون کارهای زیادی را با موضوعات مختلف به خصوص امام رضا)ع( 

اجرا کرده ام و از حضور در کنار عوامل تئاتر عروس سرخه بسیار خرسندم.
امیدواریم با این نمایش به فستیوال ها سفر کنیم

در ادامه این نشســت کاوه خداشناس، بازیگر تئاتر عروس سرخ، افزود: من ایفاکننده 
نقش داماد در این اثر هنری هســتم و می خواهم که منتقل کننده روح پاک این قصه 
باشــیم، تئاتر عروس سرخ بیان کننده درس های بزرگی خواهد بود و ابعاد بین المللی 

دارد و امیدواریم با این نمایش به فستیوال ها سفر کنیم.

درحاشیه  برگزاری  یک  اتفاق خوب؛

جای خالی بانوان
نقش تاثیرگذار و سازنده زنان به عنوان 
نیمــی از جمعیت، در رونــد تکامل 
و توســعه جامعه انکار ناپذیر اســت. 
اما متاســفانه این قشــر همواره در 
طی قرون متمــادی علیرغم فعالیت در 
عرصه های مختلف، مورد کم توجهی قرار 
گرفته اند. غالبا بخشی از باورهای انسانی و 
اجتناب از تبعیض های اجتماعی، جنسیتی 
و ســنتی در طراحی شهرسازی متجلی 
می شــود. برنامه ریزی و طراحی شهری 
می تواند به همه شهروندان و به خصوص 
زنان، به عنوان گروه های حاشیه ای توجهی برابر داشته باشد 
و رویکرد جنســیتی غالبا مردانــه در این طراحی، به نوعی 
می تواند عدالت شــهری را زیر سوال ببرد.با توجه به نقش 
و حضــور پررنگ زنان در عرصه های عمومی و خصوصی، 
می تــوان از آن ها به عنوان معماران داخلی و شهرســازان 
محیطی یاد کرد. کســانی که با توجه به حضور موثر خود 
در عرصــه خصوصی و جایگاه امن خانــه از کلیه نیازها و 
شرایط مکانی مطلعند و در اولویت موضوعات و در پستوی 
اجتماع به تربیت نسلی آگاه می پردازند. با نگاهی به گذشته 
ایــران می توان نقش موثر زنان را به عنوان رکن اساســی 
کوچکترین واحد اجتماع، در ایجاد وحدت اجتماعی و کالبدی 
بین محلات شهر و درنهایت ایجاد نوعی مدیریت شهری 
مشاهده نمود. با این توضیحات خواستیم تا از عدالت شهری 
و نقش بــی رنگ المان های زنان در خیابان های مشــهد 

برایتان بگوییم.
 ماموریت شهرداری در راستای بهبود سیما و منظر 

شهری
چندی پیش محمدحســن مصحفی، سرپرســت سازمان 
اجتماعی و فرهنگی شــهرداری مشــهد، نویــد برگزاری 
نخستین سمپوزیوم مجسمه سازی مفاخر و شهدای مشهد 
را داد و به ماموریت شهرداری در راستای بهبود سیما و منظر 
شهری اشاره کرد. ســتاد اجرایی سمپوزیوم با بررسی های 
فراوان از برجســته ترین اساتید ملی دعوت به عمل آورد و 
قرار بر این شد که در جریان این برگزاری 20 هنرمند، پرتره 
20 تن از مفاخر و شــهدای کشور را بســازند. قرار بر این 
شد که سردیس بخشی از مفاخر و چهره های انتخاب  شده 
که خیابانی به نام آن هــا وجود دارد، در همان محل نصب 

شود. در خصوص برخی دیگر از مفاخر و بزرگان که خیابانی 
به نام آن ها وجود ندارد، از ســمت دبیر نخستین سمپوزیوم 
مجسمه سازی مشهد و دست اندرکاران این حوزه به کمیته 
نام گذاری شورای شهر پیشنهاد داده  شد تا برای آن ها مکانی 
نام گذاری کنند و ســردیس آن ها در آن مکان و یا در یکی 
از بوستان های شــهر با عنوان باغ مفاخر نصب شود. نکته 
قابل تامل در برگزاری این سمپوزیوم، عدم وجود سردیسی 
از بانوان مفاخر و شهدا بود و این سوال را ایجاد می کرد که 
آیا توسط هنرمندان مجسمه ساز این دوره، هیچ سردیسی از 
بانوان برای حضور در سمپوزیوم ارائه نشده و یا توسط مراتب 
ذی ربط تایید نشــده اســت؟ چرا که در حاشیه این مراسم 
صحبت هایی از حضور چهار سردیس از بانوان مفاخر ایران 
چون ایران درودی به گوش می رســید. در راستای شفاف 
ســازی این موضوع به ســراغ صدرا یوسفی دبیر نخستین 

سمپوزیوم مجسمه سازی در مشهد رفتیم.
نگاه جنسیتی به مفاخر وجود ندارد

صدرا یوســفی در این زمینه بیان کــرد: با توجه به اهداف 
مدنظر، ســمپزیوم بهتــر از آنچه پیش بینــی می کردیم، 
برگزار شــد . اساتید بســیار خوبی از سراسر کشور در این 
برنامه شــرکت داشتند و آثار بسیار خوبی ساخته شد.در این 
سمپزیوم 20 اثر برنامه ریزی شده، ساخته و مراحل تولید را 
طی می کنند و امیدواریم به زودی شــاهد نصب و رونمایی 
آن ها در سطح شــهر باشیم.صدرا یوسفی در ارتباط با عدم 
وجود ســردیس بانوان در میان آثار ارائه شــده توضیح داد: 
ما از قبل برنامه ای داشــتیم که حداقل دو نفر از چهره های 
شاخص در حوزه بانوان، توســط فعالین سمپوزیوم ساخته 
شــود. اما این هماهنگی تا آخرین لحظات به طول انجامید 
و ما نتوانســتیم در نخستین سمپوزیوم این حضور را داشته 
باشــیم. در این ســمپزیوم به هیچ عنوان نگاه جنسیتی به 
مفاخــر وجود ندارد و بدون تردید تلاش ما این اســت که 
دردوره های بعــد و در یک فرصت مقتضی، از چهره-های 
شاخص مفاخر و بزرگانی که در حوزه بانوان فعالیت می کنند، 
استفاده کنیم. وی در ارتباط با چرایی عدم ارائه آثاری چون 
مجســمه ایــران درودی و رد صلاحیت بــرای حضور در 
سمپوزیوم اذعان داشــت: این دست مشکلات، مربوط به 
برنامه ریزی های داخلی اســت و جایگاه رسانه ای و خبری 
 ندارد و ما امیدواریم در سمپوزیوم بعدی شاهد نقشی از بانوان

 باشیم. 

مردانی که باورشان زنان نیست
در راستای پیگیری کمرنگ بودن نقش زنان در شهرسازی 
به گفتگو با یکی از بانوان موفق و فعال شــهر مشهد، بتول 
گندمی عضو شورای اسلامی شهر مشهد پرداختیم. وی در 
این رابطه بیان کرد: طبیعی است مردانی که باورشان زنان 
نباشــد، در عملکردهایشان هم روزمه ای با نگاه جنسیتی از 
خود بر جا می گذارند و متاسفانه این مردان چه در مدیریت 
شــهری و چه در جای جای حوزه های مسئولیتی انجمن ها 
حضور دارند و برای خوش آمد عده ای حاضر هستند باورهای 
خاص مردم را در دســتور کار قرار بدهنــد و خیلی راحت 
بر روی یک ســری موضوعات خط می کشــند. چیزی که 
مشخص است این است که قطعا باید بخشی از ظرفیت های 
این ســمپوزیوم متعلق به حوزه زنان می بود که متاســفانه 
این گونه نشد و وقتی این ایراد و اشکال را به سطوح مدیریتی 
گوشزد کردند، باید با آن حوزه و مجموعه که نگاه همه جانبه 
را کنار گذاشته و نگاه جنسیتی را القا می کند، برخورد کنند 
و کمسیون فرهنگی اجتماعی باید به این مبحث ورود پیدا 
کرده و این موضوع را که چرا این بخش از جامعه به نوعی 
شایسته پوشش داده نمی شود، بررسی کند. گندمی ادامه داد: 
قطعا یکی از بحث هایی که مطرح می شــود این است که 
وعده داده خواهد شــد که در برنامه های آینده این موضوع 
مدنظر قرار خواهد گرفت. اما متاســفانه خوب می دانیم که 
این فقط برای فرار از پاسخ گویی است. شاید آینده ای وجود 
نداشته باشد و این برنامه تکرار نشود و فرصت دیگری ایجاد 
نشود. متاســفانه در این شهر، حتی در نام گذاری خیابان ها 

نیز این مشکل وجود دارد. وی در رابطه با شایعه عدم تایید 
مجوز ساخت مجســمه بانوان مفاخر ایرانی گفت: من هم 
این موضوع را شنیده ام. ولی فکر می کنم متولیان امر، برای 
توجیح عملکرد خود این چنین پاسخی را مطرح می کنند و 
بعید می دانم جایگاه خاصی این مسئله را رد کرده باشد و یا 
حداقل در شورا چنین مبحثی مطرح نبوده و اگر هم مطرح 
است فرآیندهای آن باید شفاف و روشن باشد. قطعا این که 
یک نفر بخواهد نظر شــخصی اش را منتقل کند، دلیل بر 
مخالف یک دســتگاه و مجموعه نیست. در این زمینه من 
نمی توانم این نوع ادبیات را بپذیرم و بیشــتر فکر می کنم 
این ادبیات پاسخ گویی، توجیح رفتار خودشان است و شخصا 
بعیــد می دانم با این نحوه عملکرد امــکان ادامه کار وجود 

داشته باشد.
بدون پایان بندی

در ادامه این گفتگوها تلاش کردیم تا با زری جراح، مشاور 
شهردار در امور بانوان، نیز مصاحبه ای داشته باشیم. اما پس 
از بارها تماس و پیگیری بی جواب ماندیم. همچنین احسان 
اصولی، رئیس کمیســیون فرهنگی نیز از پاسخگویی به ما 
سرباز زد و به هیچکدام از تماس ها و پیام های ما پاسخ نداد.

در پایان این گزارش باید بگوئیم شاید یکی از دغدغه های 
مهم زنان کشور ما، دیده شدن در جامعه باشد. در این راستا 
این سوال پیش می آید که سیاســت گذاران، برنامه ریزان و 
مدیــران اجرایی چــه مباحثی را می بایســت در اولویت و 
دســتورکار خود قرار دهند تا نام تبعیض جنسیتی به گوش 

هیچ شهروندی نرسد؟
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شهردار مشهد ضمن اشاره به اینکه عملکرد مدیریت شهری مشهد در طول یک سال 
گذشته بسیار خوب بوده اســت، گفت: معتقدم وضعیت عملکرد شهرداری مشهد، در 
حوزه های مختلف از میانگین کلانشهرهای کشور بالاتراست.به گزارش صبح امروز، 
محمدرضا کلائی در جلســه شورای اداری شهرداری مشــهد با تقدیر از تلاش های 
مدیران حوزه های مختلف شــهرداری با بیان اینکه یکسال گذشته سال سختی برای 
کلانشهر مشهد بوده است، اظهارکرد: در مجموع اگر به فعالیت های بخش خصوصی 
و دولتی نگاه کنیم، می بینیم که مشکلات زیادی در این حوزه ها وجود داشته است اما 

با این وجود، شــهرداری مشهد سازمانی پویا بوده و سطح خدمات رسانی اش به مردم 
حفظ شده است.وی اضافه کرد: با اینکه از تمجید و تعریف اسا دارم اما نمی توان منکر 
این موضوع شــد که همکاران ما در شهرداری مشهد تلاش زیادی کرده اند.کلائی با 
تاکید براینکه با هرشــاخص قابل سنجشی می توان گفت تلاش های انجام شده طی 
یک ســال گذشته قابل تقدیر است، تصریح کرد: در مقایسه با میانگین عملکرد سایر 
کلانشهرها، عملکرد شهرداری مشهد در تمامی حوزه ها از جمله؛ حمل و نقل، عمران، 

خدمات شهری، برنامه ریزی، فناوری، مالی و اقتصادی بالاتر است.

وضعیت شهرداری 
مشهد در حوزه 
های مختلف از دیگر 
کلانشهرها بالاتر است

رییس کمیسیون شهرسازی و معماری 
شورای شهر مشــهد گفت: بی توجهی 
به ظرفیت شهر و شهرفروشی طی ۳۰ 
سال گذشــته از طریق تراکم فروشی، 
توافــق یا ناتوانی در برخــورد با تخلفات 
به طور مســتمر ادامه داشته و بلای جان 
شهرها شده  اســت.به گزاش صبح امروز 
، محمــد هادی مهدی نیا روزگذشــته در 
نطق پیش از دســتور جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر مشــهد با بیان این مطلب 
افزود: به دنبال اوج گرفتن بحران آلودگی 
هوا طی روزهای گذشــته و به روال معمول هر ســال، بازار 
بحث، اظهارنظر، نصیحت، هشدار و ارائه راه حل از سوی افراد 
و نهادهای مســئول و صاحبنظران برای مدتی گرم شد که 

مخاطب بسیاری از نصیحت ها و هشدارها مردم بودند.
دلایل آلودگی هوا

وی ادامه داد: عدم استفاده مردم از ناوگان حمل و نقل عمومی، 
استفاده مردم از خودروهای فرسوده و استفاده از اتومبیل های 
شــخصی از دلایل مطرح  شده در خصوص آلودگی هوا بود و 
به مردم یادآور می شد که سرانه تولید آلودگی این شهروندان 
۱۴ برابر شهروندان وظیفه شناسی است که از اتوبوس و وسایل 

حمل و نقل عمومی استفاده می کنند.
مهدی نیا افزود: در میان اظهارنظرهای ارائه شده، نبود شبکه 
کارآمد حمل و نقل عمومی و تعداد زیاد اتومبیل های فرسوده و 

غیراستاندارد از دیگر دلایل آلودگی هوا مطرح شد.

دلایل شهرفروشی
وی ادامه داد: در میان این دلایل از شهرفروشــی نیز نباید غافل 
شد، در نظر گرفتن ظرفیت جمعیت پذیری شهر و ضرورت فوری 
و قطعی توقف هرچه ســریع تر آفت شهرفروشی، قدم اول برای 
هر نوع اصلاح در زمینه آلودگی هواست.مهدی نیا گفت: محدوده 
شهر مشهد حدود ۳۰ هزار هکتار وسعت دارد، این محدوده دیگر 
امکان گســترش ندارد، زیرا از جنوب بــه ارتفاعات، از غرب به 
شهرستان بینالود و از شمال به کشف رود و از شرق به زمین های 
متعدد کشاورزی محدود شده  است.وی افزود: ظرفیت جمعیتی 
مشــهد در طرح جامع اول که در سال ۱۳۵۰ تصویب شد، یک 
میلیون و ۵۶ هزار نفر و وسعت شهر حدود ۱۷ هزار هکتار تعیین 
شــده بود، در طرح جامع دوم مشهد که در سال ۱۳۷۰ تصویب 
شــد، به دلیل تحولات بعد از انقــلاب و در نتیجه بازنگری در 
امکانات و محدودیت ها، این ظرفیت تا حدود پنج میلیون و ۴۰۰ 
هزار نفر افزایش یافت و در چارچوب »طرح ناحیه مشــهد« در 
سال ۱۳۸۸ به تصویب شورای عالی شهرسازی و معماری رسید 

و مطالعات طرح سوم جامع مشهد نیز در سال ۹۵ تصویب شد.
گنجایش مشهد؛ حداکثر3.8 میلیون نفر در افق 1405

وی ادامــه داد: طبق این طرح  اگر وجــود حداقل خدمات و 
تسهیلات عمومی نظیر بوستان و مدرسه و بیمارستان را برای 
ساکنان شهر ضروری بدانیم، طبق پیش بینی طرح جامع سوم، 
شهر مشهد حداکثر سه میلیون و ۸۵۶ هزار نفر در افق ۱۴۰۵ 

را می تواند در خود جای دهد.
مهدی نیا گفت: با فرض تثبیت محدوده شهر به اندازه ۳۰ هزار 
هکتار، جمعیت یک میلیون و ۵۶ هزار نفر برای شــهر مشهد 

رقم مطلوب، جمعیت سه میلیون و ۸۵۶ هزار نفر قابل قبول 
و جمعیــت پنج میلیون و ۴۰۰ هــزار نفر نیز جمعیت حداکثر 
قابل تحمل است.عضو شورای اسلامی شهر مشهد افزود: در 
همــه نقاط دنیا برای کنترل و حفظ تعادل بین تعداد جمعیت 
و ظرفیت شــهرها، از ضوابط ناظر بر کنترل ســطح اراضی 
مسکونی، تراکم ساختمان های مسکونی و حداقل اندازه واحد 
مسکونی که در چهارچوب طرح های شهری تعریف و تعیین 
شده، استفاده می شود.وی ادامه داد: طرح جامع اول مشهد هم 
برای این منظور دارای ضوابط بود، حساب و کتاب داشت و از 
سرانه زمین به ازای واحد مسکونی استفاده کرده  بود که بعد از 

انقلاب نیز تا سال های ۶۸ و ۶۹ رعایت می شد.
کشف تراکم فروشی و توافق درمحودیت های مالی 

مشهد
وی گفت: بعد از پایان جنگ تحمیلی، مسئولان متوجه شدند 
که شهر مشهد از نظر ظاهری و باطنی به هیچ وجه شایستگی 
بارگاه منور حضرت امام رضا )ع( را ندارد، فقدان شبکه مناسب  
از خیابان ها و بزرگراه ها و ترافیک ســنگین، زشتی، کثیفی و 
سایر نواقص وجود داشت و از طرفی محدودیت های مالی، فکر 
درآمدزایی سازمان ها و نهادها را تقویت کرده بود که در چنین 
شــرایطی راه حل تراکم فروشی و توافق کشف شد.مهدی نیا 
افزود: با این حال از همان ابتدا گروهی از عاقبت کار ترسیدند 
و با این شــیوه مخالفت کردند ولی لذت و جاذبه کسب پول، 

گوش شنوایی نگذاشته  بود.
اعتیاد به تراکم فروشی و تامین 70 درآمد شهرداری

وی ادامه داد: هم اینک بیش از ۷۰ درصد درآمد شــهرداری 

در بسیاری از شهرها از طریق تراکم فروشی تامین می شود و 
وزارتخانه ها نیز به این اقدام معتاد شــده اند.رییس کمیسیون 
عمران و شهرسازی شــورای اسلامی شهر مشهد گفت: در 
شرایط فعلی یا باید همین مسیر را ادامه دهیم تا هر روز شاهد 
مرگ و میرهای بیشــتر ناشــی از آلودگی هوا باشیم یا برای 
خروج از این بحران باید طرح های عملی همه جانبه جایگزین 

تراکم فروشی کنیم.
راهکارها

وی افزود: برای تحقق این مهــم باید طرح های تفصیلی با 
رویکرد واقع بینانه تصویب و اجرایی شود، قطع فوری وابستگی 
درآمد شــهرداری به فروش مازاد تراکم ساختمانی و تحقق 

مدیریت یکپارچه شهری نیز ضروری است.
پیش از این رییس کمیسیون اقتصادی شورای اسلامی شهر 
مشهد اعلام کرده  بود،روزانه حدود ۵۵ میلیارد ریال برای اداره 
این شهر هزینه می شــود این درحالی است که رقم عوارض 
پایدار بســیار اندک اســت، در ســال جاری تاکنون از محل 
عوارض کسب و پیشه  ۸۰ میلیارد ریال عاید شهرداری شده  
اســت، از محل مالیات بر ارزش افزوده نیز ســهم شهرداری 
مشهد در سال جاری ۳هزار و ۴۰۰ میلیارد ریال پیش بینی شده 

که هنوز محقق نشده  است.

مهدی نیا: شهر فروشی بلای جان مشهد

در تذکر عضو شورای شهر مشهد به شهردار مطرح شد:

تأخیر در ارسال سند پهنه بندی حریم 
عضو شورای شهر مشهد، پیرامون تأخیر در ارسال سند پهنه بندی حریم به شهردار مشهد 
تذکر داد. به گزارش صبح امروز، احمد نوروزی رئیس کمیسیون اقتصادی،  سرمایه گذاری 
و مشــارکت ها، روز گذشــته 25 آذر ماه، در هفتادونهمین جلسه علنی شورای اسلامی 
شهر مشهد که در تالار شهر مشهد برگزار شد، به شهردار پیرامون تاخیر در ارسال سند 

پهنه بندی حریم موضوع تذکر  داد.
متن این تذکر به شــرح ذیل است: »نقشه های هوایی 20 سال گذشته بیانگر تخریب 
گسترده حاشیه شهر مشهد است. که ناشی از عدم وجود برنامه مشخص برای محدوده 
بلافصل، گسترده وسیع 8۶ هزار هکتاری و کمبود امکانات برای نظارت و پیشگیری و 

وجود نیروهای سوداگر با منافع بسیار زیاد است.
از ابتدای فعالیت شورای پنجم موضوع با جدیت از سوی کمیسیون ویژه مناطق پیرامونی 
و کم برخوردار و کمیسیون شهرسازی و معماری مورد پیگیری قرار گرفته است. علی رغم 
تاکید شــورای عالی شهرسازی در ســال های 93 و 95 برانجام مطالعات و تهیه طرح 
پهنه بندی حریم شهر مشــهد، ظرف مدت 3 ماه و انجام مطالعات راهبردی و پیگیری 
مستمر کمیسیون ها، انتخاب مشاور به دلیل مختلف من جمله، تایید شرح خدمات از سوی 
اداره کل راه و شهرســازی به تاخیر افتاد که در نهایت با پیگیری اعضا محترم شــورا و 
استاندار محترم پس از 5 سال تاخیر شرح خدمات در اردیبهشت ماه به تایید اداره کل راه 

و شهرسازی رسیده و مقرر بود که شهرداری بلافاصله قرارداد را منعقد نماید.
 متاسفانه پس از ۷ ماه قرارداد فقط برای بخش اول مطالعات یعنی برداشت وضع موجود 
طی قــرارداد 1۶1055/98/22 مورخ 2۶/8/98 منعقد وضع موجودی که هر روزه دچار 
تغییرات است و اصل قرارداد مطالعات پهنه بندی منعقد نگردیده که این بلاتکلیفی باعث 
استمرار تخریب اراضی و ساخت وسازها گشته، ضمن تذکر به شهردار محترم، تقاضای 
تسریع در عقد متمم قرارداد برای تکمیل شرح خدمات ظرف مدت دو هفته و اعلام علت 

دو قسمت کردن قرارداد را دارم.«

معاون خدمات شهری شهرداری مشهد خبر داد:

کاشت درختان روتبال از ابتدای دی ماه
معاون خدمات شــهری شهرداری مشهد از شــروع پروژه کاشت درختان روتبال جهت 

تکمیل کسری درختان حاشیه معابر اصلی از ابتدای دی ماه جاری خبر داد.
به گزارش صبح امروز، مهدی یعقوبی با اعلام این خبر افزود: بر اساس بازدیدهای میدانی 
صورت گرفته جهت تکمیل کسری درختان در حاشیه محورهای اصلی سطح شهر، در 
884 آدرس مناطق 13 گانه، حدود 2000 اصله درخت روتبالی مورد نیاز است، عملیات 
اجرایی روتبال درختان از ابتدای دی ماه شروع شده و تا پایان اسفند ماه سال جاری به 

پایان خواهد رسید.
وی ضمن اشاره به اینکه از دی ماه سال جاری پروژه کاشت درختان روتبالی در سطح 
مناطق آغاز خواهد شد، افزود: نگهداری درختان کاشته شده در قالب این پروژه به مدت 
9 ماه جهت انجام تیمارهای خاص و نگهداری ویژه توسط پیمانکار مربوطه انجام خواهد 

شد و پس از رسیدن به شرایط پایدار به مناطق شهرداری تحویل خواهد گردید.
معاون شهردار مشهد اعلام کرد: در سه ماهه فصل زمستان سال جاری علاوه برکاشت 
درختان روتبالی، به جهت تکمیل کسری درختان و درختچه های سطح شهر خصوصاً 
در آیلند ها، میادین، لچکی ها و بوســتان ها، برنامه ریزی لازم جهت تأمین نهال مورد 
نیاز انجام شده و عملیات کاشت نهال نیز علاوه بر کاشت درختان روتبالی، توسط مناطق 
شــهرداری با هدف تکمیل کســری ها و افزایش تراکم درخت و درختچه های گلدار 

انجام خواهد شد.
گفتنی است؛ جابه جایی درختان به روش روتبال به معنای آن است که درختی چند ساله 
با روش های خاص و بدون آسیب رسیدن به ریشه درخت، از محل اولیه خود خارج و به 

محل دیگری منتقل می شود.

سرپرست معاونت گردشگری خراسان رضوی:
8 کشور بازار هدف جذب گردشگر برای 

خراسان رضوی است
سرپرســت معاونت گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراسان رضوی گفت: 8 کشورشامل افغانستان، عراق، آذربایجان، عمان، کویت، امارات 

پاکستان و هندوستان بازارهای هدف جذب گردشگر برای این استان است.
به گزارش صبح امروز یوســف بیدخوری با اعلام این خبر افزود: » محوری های اصلی 
جذب گردشــگران خارجی برای خراسان رضوی شــامل گردشگری زیارتی، سلامت، 

تجاری و دیدار اقوام و فامیل است.«
اوبــا بیان این که اداره کل خراســان رضوی از فعالان بخــش خصوصی برای جذب 
گردشگری حمایت همه جانبه ای داشته است، ادامه داد: » تمرکز فعالیت ها بر ملاقات با 
سفیران کشورهای خارجی در ایران و کنسول کشورهای خارجی در مشهد، مذاکراه برای 
توســعه مناسبات گردشگری و اقتصادی و تسهیل رفت و آمد اتباع خارجی به خراسان 

رضوی و هم چنین مسافران اتباع ایرانی به کشورهای هدف بوده است.«
بیدخوری اظهار کرد: » علاوه بر ملاقات با ســفرای کشــورهای اوکراین، قرقیزستان، 
قزاقستان، ترکیه، افغانستان و پاکستان در ایران طی ۶ ماهه اول امسال، ملاقات هایی 
نیز با سفرای ایران در کشورهای گرجستان، ترکیه، آلمان و هندوستان در ارتباط با جذب 

گردشگران خارجی به مشهد و خراسان رضوی برگزار شده است.
سرپرســت معاونت گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراسان رضوی اظهار کرد: » هفته گذشته نیز هم زمان با کنفرانس ملی اکوتوریسم در 
مشــهد تور3 روزه آشناسازی با خراسان رضوی برای 30 نفز از سفرا و نمایندگان ایران 
در کشورهای خارجی برگزار شد که در این برنامه توانستیم جاذبه های شاخص استان از 

جمله مشهد و نیشابور، بینالود و توس معرفی کنیم.
بیدخوری درباره دیگر اقدامات شــاخص حوزه گردشــگری استان که به منظور توسعه 
گردشگری و جذب بیشتر زائران از کشورهای هدف صورت پذیرفته است، گفت: » راه 
اندازی قطار مشــهد – کربلا، برقراری پرواز مشهد - دوشنبه) تاجیکستان(، پیش بینی 

پروازهای مشهد به حیدرآباد، هند و آنکارا انجام شده است.«
وی افــزود: » پیرو هماهنگی انجام شــده از طریق بخش خصوصــی و ایرلاین آزال 

کشورآذربایجان، نخستین پروازمستقیم مشهد- باکو انجام خواهد شد.
بیدخوری اظهار کرد: » یکی از اهداف معاونت گردشــگری در حوزه توسعه گردشگری 
داخلی آشناسازی فعالان حوزه گردشگری شامل دفاتر و شرکت های خدمات مسافرتی، 
راهنمایان تور، خبرنگاران و اصحاب رسانه، مدیران واحدهای اقامتی و دست اندرکاران 
تاسیسات گردشــگری از قابلیت ها و جاذبه های گردشگری استان در حوزه تاریخی و 
فرهنگی بوم گردی ها، طبیعت گردی ، گردشــگری کشاورزی و ... در شهرستان های 
استان است.« او ادامه داد: » تاکنون تورهای آشناسازی به مقصد شهرستان های تربت 
حیدریه در قالب قطار گردشــگری و شرکت در جشــنواره سرخ و سفید، تور آشناسازی 
کلات و کاشمرو خواف برگزار شده و به زودی تور آشناسازی به مقصد سبزوار و داورزن 
برگزار خواهد شد.«سرپرست معاونت گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی گفت: » هم چنین قطار گردشگری نیشابور، تربت حیدریه، 
خواف و سرخس در ســال جاری راه اندازی شده است و امیداوریم با استمرار این اقدام 

بتوانیم از ظرفیت های ریلی استان برای توسعه گردشگری استان بیشتر بهره ببریم.«

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید گلبهار:

 430 میلیارد هزینه روی ریل مشهد - گلبهار - چناران
 رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت عمران شهر 
جدید گلبهار گفت: 430 میلیارد ریال اعتبار تخصیص 
یافته به خط متروی مشهد-گلبهار-چناران در سال 98 

هزینه شده است.
به گزارش صبح امروز، هومن گریوانی با اشاره به اینکه 
80 میلیــارد ریال از محل اعتبارات ملی تامین شــده 
اســت، افزود: 350 میلیارد ریال دیگر نیز از محل سفر 
ریاست جمهوری به استان خراسان رضوی اختصاص 

یافته که این مبلغ اعتبار جذب و هزینه شده است.
وی ادامه داد: ســه ســال پیش در پی مناقصه ای در 
این راســتا هزینه کل پروژه 300 میلیون یورو برآورد 
شــد که با توجه به تغییر قیمت هــا طی این مدت، در 
صورت اجرایی شــدن فاینانس، مبلغ برآورد شده تغییر 

خواهد کرد.
مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید گلبهار گفت: 3۷0 
میلیــارد ریال در لایحه بودجه 99 برای قطارشــهری 
مشــهد - گلبهار - چناران در نظر گرفته شده که امید 
اســت با تصویب و افزایش آن پیشرفت پروژه تسریع 

شود. 

گریوانی افزود: مســیر راه آهن مشــهد تا شــهرجدید 
گلبهار 40 کیلومتر و تا شهر چناران 4۶ کیلومتر است، 
پیشرفت فیزیکی زیرســاختها و اجزای عمرانی پروژه 
۷0 درصد و پیشــرفت فیزیکــی کل پروژه 34 درصد 

است.
وی ادامه داد: شــرکت عمران شــهر جدید گلبهار به 
منظور شــتاب بخشی به پیشرفت فیزیکی پروژه قطار 
سریع السیر مشــهد - گلبهار - چناران از منابع داخلی 

این شرکت هزینه کرده است.
مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید گلبهار گفت: طی 
سفر اخیر وزیر راه و شهرســازی به گلبهار نیز دستور 
ریل گذاری بخشی از مسیر قطار مشهد - گلبهار صادر 
شــد که پیگیری های لازم به منظور خریداری ریل و 

برگزاری مناقصه در حال انجام است.
وی افزود: با توجه به شرایط تحریم مشکلات اعتباری 
و نقدینگی وجود دارد اما مانعی در پیشرفت کار ایجاد 
نخواهــد کرد و این پروژه در تمام مراحل فعال خواهد 

بود.
شــهرجدید گلبهار که برای جمعیــت 200 هزار نفر و 

قابل توســعه تا 400 هزار نفر ایجاد شــده، با وسعت 
چهار هزار هکتار در 35 کیلومتری شمال غربی مشهد 

و امتداد جاده مشهد - چناران واقع است.
ایجــاد این شــهر در چارچوب سیاســت ایجاد مراکز 
اقماری اسکان جمعیت برای شهرهای بزرگ به منظور 
مهار روند گسترش پیوسته این شهرها، هدایت جمعیت 

محــدوده اطراف آنها و جلوگیری از نابودی زمین های 
کشاورزی اطراف شهرها و اســکان بی رویه جمعیت، 
سال 13۷2 به عنوان نخســتین مصوبه »طرح جامع 
شــهرهای جدید« به تصویب شورای عالی شهرسازی 
ایران رسید.مرکز شهرســتان 12۶ هزار نفری چناران 

نیز در ۶1 کیلومتری شمال غرب مشهد واقع است. 

در راســتای مصوبه منشــور حقوق شهرنشــینی و 
برنامه عملیاتی 139۷-1400 طرح  شهر همگان به 
تصویب رسید.به گزارش صبح امروز در هفتادونهمین 
جلسه علنی شورای اسلامی شهر مشهد، طرح »شهر 
همگان« با اکثریت آراء، تصویب شــد. این طرح با 
هــدف حمایــت از گروه های خاص، بــا محوریت 
کمیسیون حقوقی و پنج کمیسیون دیگر تدوین شد. 

متن این مصوبه به شرح ذیل است:
ماده واحده: به منظور تحقق شهر همگان )شهری که در آن همه شهرنشینان بتوانند از همه امکانات، منابع و 
فرصت های شهرنشینی استفاده نمایند(، شهرداری مشهد مقدس مکلف است در راستای مصوبه منشور حقوق 
شهرنشــینی و برنامه عملیاتی 139۷-1400 و با عنایت به قوانین و ســایر ضوابط و مقررات مربوطه، نسبت به 
ایجاد ساختار اداری و اجرایی مناسب با اولویت حمایت از گروه های خاص، با رعایت تبصره ها و بندهای پیوست 
اقدام نماید.تبصره 1- منظور از گروه های خاص در این مصوبه عبارت اســت از گروه های سه گانه شامل: الف. 
کودکان؛ ب. جانبازان، افراد دارای معلولیت، ســالمندان، و سایر کم توانان جسمی حرکتی؛ ج. زنان که به دلیل 
وضعیت ویژه آن ها اجرای یکسان قانون در مورد ایشان موجب تبعیض علیه آنان خواهد بود.تبصره 2- به منظور 
ایجاد انسجام و همکاری در تحقق سیاست های شهر همگان، ستاد سیاست گذاری به ریاست شهردار و با ترکیب 
همه معاونین شــهرداری، مدیر حقوقی شهرداری، عضو ناظر از شورای اسلامی شهر و با حضور نمایندگانی از 
اســتانداری، سازمان بازرسی، انجمن های مردم نهاد، ســازمان نظام مهندسی و... در موضوعات مرتبط و بنا به 
تشخیص شهردار تشکیل می شود. تبصره 3- شهرداری مشهد مقدس مکلف است گزارش عملکرد خود را در 
فواصل زمانی سه ماهه به کمیته شهر همگان در شورای اسلامی شهر ارائه نماید. کمیته شهر همگان به منظور 
نظارت، پایش و ارزیابی مستمر کلیه برنامه ها، طرح ها و اقدامات اداره شهر همگان در شهرداری و سایر سازمان ها 
و ارگان های ذی ربط، در شــورای اسلامی شهر مشــهد با عضویت اکثریت رؤسای کمیسیون های دائمی، و با 
بهره گیری از کارشناسان ذی ربط، )حداقل سه نماینده از انجمن های مردم نهاد با انتخاب اعضای کمیته( بر اجرای 
مصوبه حاضر و سایر مصوبات مرتبط نظارت خواهد کرد.تبصره 4 - شهرداری مشهد مقدس مکلف است ساختار 
اداری شــهر همگان را به گونه ای ایجاد نماید که علاوه بر استفاده از امکانات و ظرفیت های شهرداری، امکان 
بهره برداری از توان و منابع ســایر مراجع، نهادها، خیرین و موسسات و انجمن های مردم نهاد مرتبط در راستای 
تحقق شهر همگان فراهم شود. همچنین در موارد لزوم با تدوین و ارائه لوایح مناسب به شورای اسلامی شهر، 
زمینه اعطای مشوق های معنوی و مادی )مانند: اعطای نشان شهروندی( به مشارکت کنندگان را فراهم نماید«.

تصویب ستاد خیرین شهریار
همچنین در این جلسه، طرح راه اندازی »ستاد خیرین شهریار«، تصویب شد که متن این مصوبه به شرح ذیل 
اســت:ماده واحده: شهرداری مشهد مقدس موظف است در راستای دستیابی به شهر ترمیمی و جلب و تسهیل 
مشــارکت »خیرین شهریار« )اشخاص حقیقی یا حقوقی بخش خصوصی، یاریگر از محل منابع غیردولتی( در 
امور همگانی و عام المنفعه، اقدامات و پیگیری های لازم را رأساً در امور مرتبط با وظایف ذاتی شهرداری و در 
امور خارج از وظایف ذاتی شهرداری؛ با جلب و جذب همکاری سازمان ها و دستگاه های ذیربط، با رعایت تبصره 

ها و بندهای پیوست انجام دهد.
تصویب چند مورد نامگذاری 

در ادامه این جلسه، لایحه نامگذاری یک بلوار و یک بوستان نیز به تصویب رسید و به شهرداری مشهد اجازه داده 
شد که بلوار انتهای شهرک طرق به جاده محمد آباد واقع در  منطقه ۷ شهرداری به نام شهدای طرق، بوستان 
واقع در  منطقه 5 شهرداری )خیابان شهید اسماعیل پور طرقی 20( به نام اطلس، خیابان کفایی 4 واقع در منطقه 
یک شهرداری با حفظ شماره به نام زنده یاد دکتر محمد فرهاد رحیمی جهت بررسی بیشتر به کمیته نامگذاری 
ارجاع شد. هم چنین نام گذاری خیابان ویلای ۶ واقع در منطقه 9 شهرداری با حفظ شماره به نام زنده یاد دکتر 

مهدی بکاولی جهت بررسی بیشتر به کمیته نامگذاری ارجاع شد.

رییس شــورای اسلامی شهر مشــهد گفت: سالانه 
چهار هزار میلیارد ریال یارانه برای ناوگان اتوبوسرانی 
و قطارشــهری توسط شهرداریاین کلانشهر پرداخت 
می شــود بنابراین شهروندان مشهدی فقط یک سوم 
هزینه هــای جاری این بخش از خدمات شــهری را 
می پردازند.به گزارش صبح امروز محمدرضا حیدری 
روز گذشــته  در جلسه علنی شــورای اسلامی شهر 
مشهد افزود: دولت نیز باید به قوانین مصوب در حوزه 

توســعه حمل و نقل عمومی نظیــر قانون هدفمندی یارانه ها، قانون هوای پاک، قانون ســهم عوارض 
شهرداری ها از محل عوارض سوخت و قانون حمل و نقل عمومی متعهد باشد.

وی ادامه داد: طی روزهای اخیر دولت سهم شهرداری تهران را برای توسعه حمل و نقل عمومی پرداخت 
کرده  اســت لذا شهردار مشهد نیز باید سهم این شــهرداری برای خرید اتوبوس و امثال آن را از دولت 
مطالبه کند.رییس شــورای شهر مشــهد گفت: آلودگی هوا از اصلی ترین دغدغه های کلانشهرهاست و 

ضرورت دارد همه دستگاه های مرتبط برای کنترل آلودگی هوا کنار هم قرار گیرند.
وی افزود: شــهروندان مشهد در سال جاری 23۶ روز هوای پاک، 33 روز هوای ناسالم برای گروه های 
حساس و 2 روز نیز هوای ناسالم برای همه گروه ها را داشته اند که نسبت به پارسال تغییر خاصی نداشته  
است.حیدری با بیان اینکه شاخص آلایندگی در سال جاری عدد 55 است ادامه داد: جلسه فوری کارگروه 
بحران شــهری با حضور همه دســتگاه های مرتبط با آلودگی هوا روز گذشته برگزار شده و برنامه کوتاه 
مدتی برای کنترل این وضعیت تا هفته آینده توســط این کارگروه ارایه خواهدشد.وی گفت: برنامه های 
دراز مدت نیز در دستور کار است که توسعه حمل و نقل ریلی از آن جمله می باشد و برای تحقق آن همه 
ظرفیت و امکانات تامین منابع در اختیار مدیریت شــهری قرار گرفته تا حداقل در هسته مرکزی خطوط 
قطارشــهری تا افق 1400به هم متصل شود.رییس شورای اسلامی شهر مشهد افزود: نوسازی و تجهیز 
ناوگان اتوبوســرانی و توســعه خطوط تندرو با جدیت دنبال می شود و در این راستا تاکنون 150 دستگاه 
اتوبوس بازســازی شده  اســت.وی ادامه داد: روزانه 210 هزار نفر در مشهد از طریق خطوط قطاشهری 
جابه جا می شوند و تلاش می شود با تامین واگن های مورد نیاز خط یکم قطارشهری این ظرفیت افزایش 
یابد.حیدری گفت: مشــارکت شهروندان در استفاده از حمل و نقل عمومی ضروری است و چنانچه بستر 
و ســاختار مناســب در حوزه حمل و نقل عمومی وجود داشته  باشــد می توان برای خودروهای شخصی 
محدودیت ایجاد کرد.وی افزود: ورود ریزگردها به مشهد نیز موضوع مهمی است بطوریکه از 2۷ شهریور 
ماه امســال ریزگردها 13 روز ماندگاری در مشهد داشــتند که این مدت در سال گذشته سه روز بود لذا 
دشــت های اطراف مشــهد کانون بحران هستند و نهادهای حاکمیتی و اســتانداری باید برای کنترل و 

تثبیت ریزگردها تلاش کنند.
فرصت آزمون و خطا نداریم

حیدری با اشــاره به فرارسیدن روز پژوهش نیز اظهار داشت: پژوهش در مدار توسعه در ابعاد کاربردی و 
نشست های تخصصی برای هر سازمانی راهگشاست، در جامعه پیچیده امروز متغیرهای تاثیرگذار بسیار 

است و تصمیمات باید بر مبنای کار علمی و پژوهشی اتخاذ شود.
وی گفــت: دیگر فرصت آزمــون و خطا نداریم و برمبنای مدل آزمون و خطــا نمی توان جامعه را اداره 
کرد لذا مدیریت شــهری و شورای پنجم نیز با رویکرد و نگاه گفتمانی بر علم و دانش بر مبنای جریان 
اصلاح طلبی به مقوله پژوهش نگاه ویژه ای داشته و نظرات تخصصی اساتید و نخبگان طرح ها و لوایح 

لحاظ شده  است.
رییس شــورای شهر مشــهد افزود: در مرکز پژوهش های شورای شهر تلاش می شود مصوبات پشتوانه 
علمی داشته  باشــد، شهردار و مدیریت شهری نیز به موضوع یافته های علمی و پژوهشی در تصمیمات 

شهری باید عنایت ویژه داشته  باشند
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اردوی شهر خودرو در 

امارات یا قطر

محل احتمالی اردوی شــهر خودرو در یکی از کشــورهای حاشــیه خلیج 
فارس خواهد بود.مسئولان باشگاه شهر خودرو برای آمادگی هرچه بیشتر 
ایــن تیم جهت حضور در نیم فصل دوم لیــگ برتر و مرحله پلی اف لیگ 
قهرمانان آسیا قصد دارند اردوی آماده سازی در یکی از کشورهای خارجی 
برگزار کنند. از کشــورهای امارات و قطر به عنوان میزبان احتمالی شــهر 
خودرو برای این اردوی آماده ســازی نام برده می شود.البته به دلیل مشکل 
مالیاتی که برای مهدی رحمتی دروازه بان شــهر خودرو به وجود آمده و او 

فعلا ممنوع الخروج شــده، به همین دلیل برگزاری این اردو در هاله ای از 
ابهام قرار دارد.همچنین تمرینات تیم شــهر خودرو بعد از بازی با نساجی 
دو روز تعطیل شد و از دیروز شــاگردان یحیی گل محمدی تمرینات خود 
را                                         در مشــهد آغاز کردند. بازیکنان شهر خودرو صبح دیروز به انجام وزنه  
زدن پرداختند.بعد از تعطیلی تمرینات شــهر خــودرو یحیی گل محمدی 
 سرمربی این تیم به تهران رفته بود و برای آغاز تمرینات مجددا به مشهد 

بازگشت.

کادر فنی باشگاه شــهرخودرو به روح الله باقری گفته اند 
دیگر در تمرینات این تیم حاضر نشــود و به دنبال تیم 

برای نیم فصل دوم باشد.
روح الله باقری، مهاجم فصل قبل اســتقلال و نیم فصل 
شــهرخودرو با تصمیم یحیی گل محمــدی دیگر حق 
شــرکت در تمرین شــهرخودرو را ندارد. این مهاجم که 
نیمکت نشــین بازیکنانی چون امین قاسمی نژاد و یونس 
شــاکری بود، نتوانست نظر سرمربی تیمش را جلب کند 

و نامش به عنوان اولین خروجی شهرخودرو مطرح شده 
است.

از مرتضی تبریزی به عنوان جدی ترین جانشــین باقری 
نام برده می شــود که حتی مدیران شهرخودرو مذاکراتی 
را با مهاجم نیمکت نشــین استقلال داشته اند. البته هنوز 
مشخص نیســت که گل محمدی با جایگزینی تبریزی 
موافق است یا خیر اما این احتمال وجود دارد که تبریزی 
هــم راه باقــری را در پیش گیرد و از اســتقلال به تیم 

مشهدی بپیوندد.
همچنین دو بازیکن دیگــر این تیم تنها در بازی مقابل 
پیکان فرصت دارند تا نظر گل محمدی را در مورد آینده 

خود در شهر خودرو تغییر دهند.
باشــگاه شــهر خودرو همچنین در نظــر دارد در فصل 
نقل وانتقالات زمســتانی حداقــل دو بازیکن خارجی به 
لیست خود در پست های خط حمله و خط هافبک اضافه 

کند.

شهر خودرو روز جمعه 29 آذر ماه در ورزشگاه امام رضا 
)ع( مشهد میزبان پیکان است.

بازیکن شهرخودرو از این تیم کنار گذاشته شد

رییس انجمن راگبی خراسان رضوی گفت: 
پنج ســال اســت همه هزینه های راگبی 
خراســان رضوی را شخصا می پردازم، اما 
متاسفانه هیچ مسئولی کوچکترین توجهی 

به این موفقیت ها ندارد.
عبدالله حســن پور دربــاره قهرمانی تیم 
راگبــی خراســان رضوی در مســابقات 
کشوری، اظهار کرد: مسابقات در مازندران 
و بین چهار تیم خراسان رضوی، مازندران، 
داتیــس تهــران و ری راگبــی تهران به 
صــورت دوره ای برگــزار شــد. در بازی 
نخســت مقابل مازندران، ۶2 به 3 پیروز 
شدیم و در فینال، داتیس تهران را 42 بر 

12 شکست دادیم.
وی درخصوص حمایت های صورت گرفته 
از تیــم راگبی خراســان رضوی، تصریح 
کرد: حمایتی از ما نشــده کــه بخواهیم 
راضی باشیم. نه اداره کل ورزش و جوانان 
و نه هیأت از مــا حمایتی نکرده اند. همه 
هزینه ها را از جیب خودم داده ام . از ســال 
95 تا الان چه برای مســابقات داخلی و 
چــه برای اعزام های خارجــی به لبنان و 
ازبکستان، شخصا از جیب هزینه کرده ام.

رییــس انجمن راگبی خراســان  رضوی، 
ادامه داد: برای هر جلسه تمرین 300هزار 

تومــان پــول زمین می دهیــم. من پول 
نمی خواهم. این همه زمین چمن در مشهد 
داریم، هفته ای دو ســاعت یک زمین را 
در اختیار ما قرار دهند تا من یک میلیون 
تومان پول زمین ندهم. سالی بالغ بر 200 

تا 300 میلیون هزینه می کنم.
حســن پور بیان کرد: همین مســابقات 
کشــوری 50 میلیون هزینه داشته است. 
مســئولان حتی به دیدن ما نمی آیند چه 
برســد به اینکه پول بدهند. فقط هرموقع 
جشنی باشد یا بخواهند رزومه ای بدهند، 
از قهرمانی های تیم راگبی حرف می زنند. 
پول این قهرمانی ها را چه کسی می دهد؟ 
هیچ کس حتی یک پیام تبریک و خداقوت 

به من نگفته است.
وی درباره نقل قول منتشرشــده از خود 
مبنــی بر قدردانــی از حمایت های هیأت 
انجمن های ورزشــی خراســان رضوی، 
گفت: من دعوتشــان کرده بودم. هروقت 
هــم که از مســئولان دعــوت می کنم، 
ناهار تدارک می بینــم و از آنها خواهش 
می کنم حداقل برای دلخوشــی بازیکنانم 
در تمرینات حاضر شــوند. آن تشکر را به 
کنایه گفتم. من 100 بازیکن دختر و پسر 
دارم امــا هیچکس به تمرینات ما نمی آید 

و اصلا نمی پرسد ما زنده ایم یا مرده. پنج 
ســال است که قهرمان کشــوریم. ۷0 تا 
80 درصد ملی پوشــان از خراسان رضوی 

بوده اند.
وی تاکیــد کــرد: اگــر نمی خواهنــد یا 
نمی توانند زمین چمن بدهند، حداقل یک 
زمین خاکــی در اختیارمــان بگذارند. ما 
خودمان آن را چمن می کنیم. تا زمانی که 
کارم به زندان نکشد از جیب خودم هزینه 

می کنم. نه انجمن کشــوری و نه هیأت 
اســتان هیچ کمکی نکرده است. در تمام 
این پنج سال فقط صابری 40 میلیون به 

من داده است.
رییــس انجمن راگبی خراســان رضوی، 
اظهار کرد: ما ردیف بودجه مستقل داریم، 
اما تهران برای خــود برمی دارد. ما  150 
کارخانه در مشــهد داریم. اگر همه این ها 
ماهــی یک میلیون بــرای ورزش هزینه 

کنند کافی است. من به آقایان گفته ام اگر 
یک زمین به من بدهند، من در پنج سال، 

مشابه استادیوم  آزادی تحویل می دهم.
وی درباره شــرایط تیم و بازیکنان گفت: 
بازیکنانم بــرای من می جنگند. در همین 
مسابقات بابلسر، رییس فدراسیون به من 
گفت بازیکنانــت در زمین برای تو بازی 
بلکــه می جنگند. تیم بســیار  نمی کنند، 

سرحال، آماده و تشنه جنگیدن است.

رییس هیأت والیبال خراسان رضوی گفت: آنچه تا به امروز قطعی شده، بدهی 45 میلیونی هیات والیبال 
است، امیدوارم این رقم بیشتر نشود.

جبار قوچان نژاد، در خصوص مشــکلات مالی و پرداخت بدهی های این هیات اظهار کرد: هیات والیبال 
خراســان رضوی را از مهدی نیکویی، سرپرست پیشین هیات با 45 میلیون تومان بدهی تحویل گرفتم. 
اسناد و چک های هیات والیبال به تازگی در اختیار هیات والیبال قرار گرفته و باید میزان دقیق بدهی ها 
مورد بررســی قرار گیرد. در حال حاضر نمی توانم اطلاع دقیقی در این خصوص بدهم. به گمانم بدهی 
هیات والیبال همان مقداری اســت کــه مهدی نیکویی پیش از این اعلام کــرده بود و امیدوارم بیش 
از ایــن نباشــد.قوچان نژاد در مورد برنامه های هیات برای جذب اسپانســر و حامی مالی عنوان کرد: در 
صورت جلســه ای که تحویل مان داده اند، هیات والیبال حتی یک توپ هم ندارد. برای یک هیات استان 
خیلی بد اســت که یک توپ و تور هم نداشــته باشــد. اداره کل ورزش وجوانان و فدراســیون والیبال 
حمایت هایی می کنند، اما باید به فکر اسپانســر و منابع مالی دیگری باشــیم. برنامه های هیات والیبال 
با این منابع قابل اجرا نیســت.وی در خصوص نخســتین برنامه هیات والیبال خراسان رضوی ادامه داد: 
نخستین برنامه ای که برای آن برنامه ریزی کرده ایم تمرینات مستمر تیم های پایه در سالن مهران است. 
فکر می کنم ده تا 12 ســال است این اتفاق در والیبال خراســان صورت نگرفته است. تیم های پایه ده 
روز پیش از آغاز مســابقات قهرمانی کشــور که معمولا در فصل تابســتان هم انجام می شود، طی یک 
فراخوان از سوی هیات والیبال زیر نظر یک مربی تمرینات خود را پیگیری می کردند. پرورش استعدادها 
و تمرینات تیم های پایه باید به طور مســتمر در طول ســال انجام شــود.رییس هیات والیبال خراسان 
رضوی افزود: برای کشف و پرورش استعدادها در شهرستان نیز نیاز به برنامه ریزی داریم. برای تمرینات 
تیم های پایه فراخوان خواهیم داد، اما در خصوص ورزشــکاران شهرســتانی، علاوه بر هزینه های زیادی 
که در خصوص جابجایی و اســکان آن ها وجود دارد، نبایــد اجازه دهیم فعالیت در والیبال منجر به افت 
تحصیلی این افراد شود. فراخوان هیات به صورت استانی خواهدبود، اما طبیعتا والیبالیست های مشهدی 
حضور بیشــتری در این تمرینات خواهندداشت.قوچان نژاد در خصوص برنامه هیات والیبال برای بانوان 
بیان کرد: تمام برنامه هایی که برای آقایان اجرا خواهدشــد، برای بانوان نیز در نظر گرفته شده اســت. با 
توجــه به محرومیت ها و محدودیت هایی که برای بانوان وجود دارد، باید به این قشــر توجه ای ویژه ای 
شود. تمرینات مستمر تیم های پایه در بخش آقایان، در بخش بانوان هم قطعا برگزار می شود. این حرکت 
منجر به پشتوانه سازی خوبی برای والیبال خراسان می شود. ساختن بازیکن کار تیم لیگ برتری نیست. 
تیم لیگ برتری نتایج مقطعی می گیرد.وی در خصوص نحوه حمایت هیات والیبال خراســان رضوی از 
تیم پیام مشــهد یادآور شــد: حمایت هیات والیبال از پیام، فقط از لحاظ سخت افزاری خواهد بود. منابع 
مالی برای پیام باید از طریق اسپانســرهای بیرونی جور شــود. در خصوص امکانات سخت افزاری فقط 
می توانیم ســالن مهران را با همین امکانات موجود در اختیار تیم پیام قرار دهیم. امکانات ســالن مهران 
را هم نمی توانیم تغییر دهیم. به عنوان مثال گرمایش ســالن مهران 200 میلیون هزینه برای هیات در 
بر خواهدداشــت. تجهیز این امکانات در حیطه وظایف هیات والیبال نیست و امکانات سالن را باید اداره 

فنی ومهندسی اداره کل ورزش وجوانان خراسان رضوی ترمیم کند.
رییس هیات والیبال خراســان رضوی تصریح کرد: شــرایط ســالن مهران 15 ســال است که تغییری 
نکرده اســت. هیات والیبال خراســان رضوی خودش مشــکلات مالی دارد و به لحاظ قانونی اداره کل 
ورزش وجوانان و هیات والیبال اســتان هم اجازه کمک مالی ندارند. برای بار اول نیست که سالن مهران 
در این فصل سرد است. در همین سرما سال های قبل، ما هم تمرین کرده ایم. سالن مهران هر چه دارد، 

همین است و مابقی آن را باید اداره کل ورزش وجوانان تامین کند.

گل گهــر در آخریــن بازی اش 
در لیگ برتــر برابر ذوب آهن به 
نتوانست  هرچند  و  رسید  تساوی 
گل بزنــد اما دروازه اش را نیز در 
طول نود دقیقه بسته نگه داشت.

میلاد فراهانی در بازی گل گهر 
برابــر ذوب یکی از بهترین های 
تیمــش بــود. او در این بازی دو 
بــار روی ضربات کرنر و یک بار 
هم در مصــاف تک به تک برابر 
ارسلان مطهری دروازه گل گهر 

را نجات داد. دروازه بان باتجربه گل گهر درباره شــرایط تیمش در حال حاضر گفت:» امروز اولین 
تمرینمان را بعد از بازی با نســاجی انجام دادیم. خداراشــکر اوضاع تیم بد نیست و مطمئن هستم 

شرایط روز به روز بهتر می شود.«
دروازه بان ســابق تیم های پیکان، شــهرخودرو، نفت مســجد ســلیمان و نفت تهــران در ادامه 
دربــاره شــرایط خــودش هم گفت:» آماده هســتم امــا یک مقدار کشــیدگی از ناحیه کشــاله 
 و همســترینگ دارم که چیز خاصی نیســت و مــی توانم تیمم را در بازی هــای بعدی همراهی

 کنم.«
او در ارتباط با اضافه شدن رحمان احمدی دروازه بان باتجربه به تیم گل گهر گفت:» بله آقا رحمان 
هم به تمرینات آمد.« او اضافه کرد:» ما همیشــه رودرروی هــم بازی کرده بودیم و قبلا در یک 
تیم نبودیم. اما با هم دوســت هســتیم. آقا رحمان یک دروازه بان باتجربه و ثابت شده است و هم 
اینکه از من بزرگتر و احترامش واجب اســت. من سعی می کنم از حضور ایشان یادبگیرم. همانطور 
که گفتم رحمان احمدی یک دروازه بان باتجربه و اثبات شــده در فوتبال ایران اســت و نیازی به 

تعریف من ندارد.«
فراهانی همچنین در این باره که آیا با اضافه شدن یک دروازه بان باتجربه انگیزه بیشتری پیدا کرده 
است افزود:» من انگیزه داشتم و دارم اما حضور رحمان احمدی قطعا انگیزه ام را بالاتر می برد.«

دروازه بان گل گهر که در برابر ذوب آهن دروازه اش را بســته نگه داشــت هفته قبل از آن و برابر 
پرســپولیس روی یک شــوت از راه دور توســط مهدی ترابی دروازه اش باز شد. او در این ارتباط 
گفت:» ترابی شــوت خیلی خوبی زد؛ شاید برای گرفتن این توپ باید بازیخوانی کرده و زودتر گام 
برمی داشتم. البته در آن زمان مقابل من حدود هجده بازیکن دو تیم حضور داشتند و دیدم را گرفته 
بودند. اما به قول یک دوست هر گلی که تیم بخورد بالاخره دنبال تقصیر دروازه بان می گردند.«

او افزود:» ترابی ضربه خوبی را زد و شاید در آن زمان فکرش را نمی کردم. او بازیکن بسیار خوبی 
است و این روزها شرایط خیلی خوبی دارد.«

دروازه بان ســابق شهرخودرو درباره عملکرد ســیدمهدی رحمتی در هفته پانزدهم برابر نساجی در 
تیم سابقش هم گفت:» سید)مهدی رحمتی( یک دروازه بان باتجربه و یکی از بهترین های فوتبال 
ایران است. من قلبا خیلی دوستش دارم و رفاقت خیلی خوبی باهم داریم. سید)رحمتی( عزیزدل من 

است و انشالله مثل همیشه موفق باشد.«

ت!
 اس

ن
می

ش ه
عیت

وض
ن 

هرا
ن م

سال

ت
 اس

ن
ل م

ز د
عزی

ی 
مت

رح

توپ و تور
میدان

رقابت اشتری برای حضور در تیم ملی
مهشــید اشتری، تنیسور مشهدی برای رســیدن به پیراهن تیم ملی باید با حریفان خود به 
رقابت بپردازد.مسابقات انتخابی تیم ملی بزرگ سالان بانوان کشور از 22 آذرماه و در مرحله 
مقدماتی در کمپ بین المللی عضدی آغاز شده است.براین اساس مهشید اشتری در دور اول 
مرحله نهایی این بازی ها باید مقابل حریفان خود بازی کند و 11 رقابت را پشت سر بگذارد.

مجموع امتیازات ورزشکاران در تمامی این مراحل ملی پوشان جدید تنیس روی میز بانوان ایران 
را مشخص می کند که قرار است راهی رقابت های بین المللی و انتخابی المپیک شوند.در دور 
اول مرحله نهایی این مســابقات مهشید اشتری موفق شد با نتیجه 3 بر 1 مریم فرعی را از 

پیش رو بردارد و با نتیجه 3 بر 2 پریناز حاجیلو را مغلوب کرد.

قهرمانی اسکیت باز خراسانی در مسابقات کشور
رئیس هیئت اسکیت خراسان رضوی گفت: اسکیت باز خراسان رضوی موفق به کسب مدال 

طلای ماده 10 هزار متر سرعت در مسابقات انتخابی تیم ملی شد.
محمد عجم در این خصوص اظهار کرد: مســابقات انتخابی تیم ملی اســکیت نوجوانان در 
دو بخش دختران و پســران طی دو روز در آکادمی ملی اســکیت ایران در مجموعه ورزشی 
آزادی تهران برگزار شــد.وی افزود: در این دوره از مسابقات پوریا صدری از خراسان رضوی 
در ماده 10 هزار متر رتبه نخســت را کسب کرد.رئیس هیئت اسکیت خراسان رضوی بیان 
کرد: نازنین فخرایی نیز از خراســان رضوی در ماده 100متر به عنوان نایب  قهرمانی دست 
یافت.عجم در خصوص لیگ داخل سالن اسکیت استان نیز گفت: لیگ داخل سالن سرعت 
اسکیت را برای اولین بار در خراسان رضوی راه اندازی خواهیم کرد. این رقابت ها از دی ماه 

در مشهد آغاز خواهد شد.

تاریخ سازی ورزشکار خراسانی در رقابت 
های جهانی قزاق کورس

نماینده خراســانی وزن 100-کیلوگرم ایران در مرحله نیمه نهایی رقابت های جهانی قزاق 
کورس با کســب مدال برنز اولین مدال رسمی جهانی رشــته قزاق کورس ایران را کسب 
کرد.رقابت های جهانی قزاق کورس صبح روز یکشــنبه 24 آذرماه در کشور قزاقستان آغاز 
شد.نماینده وزن 100-کیلوگرم ایران در مرحله نیمه نهایی رقابت های جهانی قزاق کورس 
با قبول شکســت مقابل حریفی از کشور میزبان به کسب مدال برنز بسنده کرد.او در اولین 
مبارزه خود حریفی از اســتونی را در کمتر از دو دقیقه با ضربه فنی شکســت داد، سپس در 
دومین گام، نماینده قرقیزستان را در کمتر از 30 ثانیه مغلوب نمایش زیبای خود روی تاتامی 
کرد.در دور ســوم هم مقابل نماینده کشور برزیل قرار گرفت و این حریف را در کمتر از یک 
دقیقه با شکســت بدرقه کرد.یزدانپناه که در مهر ماه سال جاری موفق به کسب مدال برنز 
مسابقات آسیایی قزاق کوراس در کشور مغولستان شده بود، پس از کسب این مدال ارزشمند 
در مســابقات جهانی گفت: ” از اینکه نتوانستم مدال خوشرنگ طلا را کسب کنم، ناراحتم 

چون تلاش و تمرینات زیادی کرده بودم اما تاریخ سازی در ورزش بسیار حس خوبی دارد.
وی افزود: خوشحالم که توانستم ضمن تاریخ سازی دل مردم کشور عزیزم ایران بخصوص 

مردم خوب کلات نادر را شاد کنم.

قهرمانی کاشمر در مسابقات پرفکت کاراته 
خراسان رضوی

رئیس اداره ورزش و جوانان کاشمر از کسب مقام قهرمانی کاشمر در مسابقات پرفکت کاراته 
کیوکوشــین قهرمانی خراسان رضوی خبر داد.محمد شــایگان در این خصوص اظهار کرد: 
رقابت های پرفکت کاراته کیوکوشــین با شــرکت 208 نفر کاراته کا در قالب 11 تیم و در 
دو سبک کاتا و کمیته در کاشمر برگزار شد.وی افزود: این دوره از مسابقات با حضور کاراته 
کاهایی از مشهد، تربت حیدریه، بردسکن، خلیل آباد و باشگاه های فعال سطح کاشمر درمحل 
سالن ورزشــی 9دی ناحیه بسیج سپاه کاشمر برگزارشد.رئیس اداره ورزش و جوانان کاشمر 
عنوان کرد: در پایان این دوره از رقابت ها تیم های کاشمر، مشهد و خلیل آباد رتبه های اول 
تا سوم را بدست آوردند.شایگان درپایان اظهارداشت این رقابتها ازسطح کمی و کیفی بالایی 
برخورداربود و چهار ملی پوش دراین مسابقات حضورداشتند.گفتنی است؛ تیم ها و نفرات برتر 

به مسابقات کشوری که در دی ماه سالجاری درتهران برگزار خواهد شد، اعزام می شوند.

رتبه نخست تیرانداز خراسانی در رکوردگیری 
اردوی تیم ملی

تیرانداز خراسانی در اولین رکورد گیری اردوی استعداد یابی و انتخابی تیم ملی تیراندازی در 
رده سنی نوجوانان رتبه نخست را کسب کرد.فینال های اردوی استعداد یابی و انتخابی تیم 
ملی تیراندازی در رده ســنی نوجوانان با درخشش دختران تیرانداز خراسانی به پایان رسید.

آیناز عرب محقی، تیرانداز شایســته مشــهدی در اولین روز از رکورد گیری و حضور در اردو 
استعداد یابی تیم ملی در رده سنی نوجوانان رتبه نخست را کسب کرد.همچنین در این دوره 
از اردوی آمادگی و انتخابی تیم ملی، عارفه جانگداز، تیرانداز خراسان رضوی رتبه سوم را از 

آن خود کرد.

حضور نماینده خراسان رضوی در لیگ برتر 
کبدی زنان

مرحله اول دوازدهمین دوره لیگ برتر کبدی زنان با حضور نماینده خراســان رضوی برگزار 
می شود.مرحله اول دوازدهمین دوره لیگ برتر کبدی زنان از 30آذر در تهران آغاز می شود و 
نماینده مشهد نیز باید مقابل حریفان خود در 3 روز به میدان برود. این رقابت ها تا دوم دی با 
حضور 10 تیم در مجموعه تختی تهران پیگیری می شود که در روز اول مسابقات، فارس و 
امید جلین رقبای خراسان رضوی هستند. در دومین روز، خراسانی ها به مصاف گیلان می روند. 
روز سوم لیگ برتر کبدی باشگاه های کشور، خراسان رضوی مقابل ایلام صف آرایی می کند. 
این مسابقات در 2 مرحله رفت و 2 مرحله برگشت برپا خواهد شد. مرحله دوم رفت لیگ برتر 

کبدی زنان از 12دی برگزار می شود.

اعزام تیم خراسان رضوی به مسابقات دوی 
صحرانوردی کشور

تیم دوومیدانی خراســان رضوی به مســابقات قهرمانی دوی صحرانوردی بانوان کشور در 
تهران اعزام می شود.مسابقات دوی صحرانوردی قهرمانی نوجوانان و جوانان بانوان کشور روز 
پنجشنبه 28 آذرماه در تهران برگزار می شود.این دوره از مسابقات در رده های سنی نوجوانان 
و جوانان برگزار و دوندگان رده سنی نوجوانان در مسافت 4 کیلومتری و دوندگان رده سنی 
جوانان نیز در مســیر ۶ کیلومتری به رقابت خواهند پرداخت.بر این اساس تکتم دستاربندان، 
دونده خراسان رضوی به همراه تیم استان در 2 رده سنی راهی این رقابت ها خواهد شد.گفتنی 
است؛ او چندی پیش نیز در مسابقات صحرانوردی بزرگ سالان حاضر شده و توانسته بود به 

مدال تیمی دست یابد.

رییس انجمن راگبی خراسان رضوی:

تا کارم به زندان نكشد از جیبم هزینه می کنم

دو دریافت کننده تیم والیبال پیام خراسان در تیررس کادر فنی خاتم اردکان قرار گرفته اند.
تیم والیبال خاتم اردکان تا هفته دهم رقابت های لیگ برتر باشــگاه های کشور نتوانست 

نتایج خوبی کســب کند و همین موضوع موجب شد تا مسعود آرمات، سرمربی این تیم 
از سمت خود کناره گیری کند. پس از کناره گیری آرمات، مسئولان خاتم اردکان فرهاد 

نفرزاده را جایگزین وی کردند. 
اردکانی ها برای تقویت تیم خود با آرش کمالوند به توافق رسیدند. این در حالی است 

که آنها به دنبال جذب مجتبی شبان و بهرام فرید، دریافت کننده های تیم والیبال پیام 
خراسان هستند.

مجتبی  شــبان چندی پیش اعلام کرده بود که اگر شرایط مالی باشگاه پیام تغییر نکند در این 
تیم نخواهد ماند. حالا باید دید که آیا شــبان و فرید به کار خود در پیام ادامه می دهند یا در ادامه 

فصل راهی اردکان خواهند شد.

با اعلام باشــگاه استقلال، مشکل مالیاتی ســید مهدی رحمتی که منجر به صدور حکم توقیف 
اموال این بازیکن شده بود حل شد.

بعد از پیگیری  چند هفته ای مســئولان باشگاه استقلال و مذاکرات انجام شده از سوی 
اســماعیل خلیل زاده سرپرست این باشگاه و با مســاعدت فرهاد دژپسند وزیر محترم 
اقتصاد و دارایی و ابلاغ به رئیس اداره مالیات، مشــکل مالیاتی ســید مهدی رحمتی 

بر طرف شد.
باشــگاه استقلال پیش از رسانه ای شدن مشــکل مالیاتی مهدی رحمتی و از مدت ها 
قبل در خصوص حل این موضوع دست به اقداماتی زده بود که در نهایت به ثمر رسید.

با این وجود مدیران باشــگاه شــهر خودرو خراســان با رد ادعای مدیران استقلال تأکید کردند 
همچنان مشکل مالیاتی سیدمهدی رحمتی پابرجاست.

ابهام در حل مشکل مالیاتی رحمتیدو دریافت کننده پیام در تیررس اردکانی ها

اخبار
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حُکم نهایی سپیده قلیان اعلام شد
وکیل سپیده قلیان از ابلاغ حکم نهایی دادگاه موکل خود خبر داد. 
جمال حیدری منش در گفتگو با ایلنا با اشاره به جزییات این حکم 
عنوان کرد: با توجه به اینکه موکلم در مرحله بدوی به 18 ســال 
حبس محکوم شده بود، ما به حکم دادگاه بدوی اعتراض کردیم 
و با وجود دستور آقای رئیسی درباره تجدید نظر در احکام مربوط 
به پرونده هفت تپه روز چهارشنبه باخبر شدیم که رای صادر شده 
است. وی با اشــاره به اینکه روز گذشته پس از مراجعه به دادگاه 
حکم موکلش را رؤیت کرده است، اظهارداشت: سپیده قلیان به 5 
سال حبس محکوم شده است. گویا دادگاه جرم تبانی را تشخیص 
داده و برای موکلم این رای را صادر کرده اســت. این حکم قطعی 
است، اما از طریق اعاده دادرسی پیگیر هستیم. وکیل قلیان گفت 
که پرونده دیگری درباره اعتراض های آبان ماه برای موکلش باز 

است و هنوز در مرحله دادسرا قرار دارد.
 

کتابی که مورد استناد سخنان جنجالی امام جمعه قرار گرفت
پیشــگویی های امام جمعه بیرجنــد از روی یک تقویم جنجالی 
شد. پرســش اینجاســت که کتاب زرد رنگی که این امام جمعه 
به دست گرفته و با اســتناد به آن از کنار رفتن »ارباب مناسب« 
سخن می گوید، چیست؟ این کتاب که این روز ها با قیمت ۷ هزار 
تومان به فراوانی در شهر های مذهبی ایران به ویژه قم در دسترس 
اســت، »تقویم سالانه« نام دارد که همانطور که گفته شد نوشته 
»عباس مصباح زاده کرمانی است.« عبادی خود نگارنده این کتاب 
را »ریاضی دان و منجم مومن و متدین« معرفی کرد که »در دوران 
طاغوت هیچگاه چاپلوســی آن ها را نمی کرد و کتابش با حضرت 
مهدی )عج( پیوند داشــت.« او میزان آشــنایی خود با این کتاب 
را 40 ســال عنوان کرده و تاکیــد می کند که »مصباح زاده در هر 
ورقی از کتاب ارادت خود را به حضرت مهدی )عج( نشان می دهد 
و در خصــوص آذرماه 98 نیز بعد از اخبــاری که می دهد، از بروز 
بعضی فتنه ها و گرفتاری خائنان و اعداء خبر می دهد.« به رغم این 
توصیف ها پیگیری ها نشان داد که این کتاب نه تن ها کتابی رایج 
میان حوزوی ها نیست؛ بلکه عملا در شرایط کنونی مورد استفاده 
نیز قــرار نمی گیرد.کمااینکه »محمد تقی فاضل میبدی یزدی«، 
عضو مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم و استاد دانشکده 
مفید این اســتان در همین زمینه می گوید که »این کتاب نه تن ها 
جزو منابع نیست؛ بلکه بیشتر در خانواده های سنتی کاربرد دارد. در 
روزگار قدیم عوام الناس مراجعه می کردند و افراد با استفاده از این 
کتاب می گفتند که فلان زمان برای ازدواج خوب است یا بد است. 
این کتاب به هیچ عنوان رایج نیست بنابراین نمی توان به آن استناد 
کرد.« این استاد حوزه علمیه همچنین با انتقاد از بیان مطالبی علیه 
رییس جمهوری با استناد به این کتاب تاکید می کند: »اگر قرار باشد 

سرنوشت یک نظام را به این کتاب گره زد باید فاتحه آن نظام را 
خواند. براساس استخاره و کتاب مصباح زاده نمی توان نظام را اداره 
کرد. اداره کشور براساس اقداماتی تماما علمی صورت می گیرد و 
به عقیده من اداره کشور کاری نیست که بتوان آن را دینی دانست 

چراکه صددرصد علمی است.«
 

واکنش ربیعی به بحث استعفای روحانی
ســخنگوی دولت با اعلام اینکه به هیچ عنوان بحث اســتعفای 
رئیس جمهور مطرح نیست، طرح این مساله از جانب معاون اول 
رییس جمهور را تکذیب کرد.وی در همین راستا ادامه داد: برخی 
می گویند به دلیل اعتــراض که نمی گذارند دولت کار کند رییس 
جمهور باید استعفا دهد. برخی هم از ابتدای عمر دولت می گفتند 
دولت شش ماه بیش تر نمی ماند، متاسفانه توجه نمی کنند در چه 
شرایطی هستیم. اتفاقات که افتاده و فشار هایی که تحمیل شده را 
در نظر بگیرند. یکی از مشکلات ما سخن نگفتن و اطلاع نرساندن 
بوده اســت. دولتی که در شش سال کارنامه خوبی از قدرت خرید 
و اشــتغال مردم داشته باید بگوید چرا می خواهید عامل تحریم را 
نادیده بگیرد؟ ما معتقد هســتیم این روز ها خواهد گذشــت، همه 

تلاش خود را برای عبور از این روز ها خواهد کرد.
 

لایحه تامین امنیت زنان همچنان در ایستگاه دولت
فاطمــه ذوالقدر، عضو فراکســیون زنان مجلــس به خبرآنلاین 
می گویــد، لایحه تامین امنیت زنان قطعــا به عمر مجلس دهم 
نمی رســد. او می گوید: درحالی که طرح ها و لوایح یک فوریتی و 
دوفوریتی در دســتور کار مجلس است و به زودی بودجه سال 99 
در دستور صحن علنی قرار می گیرد، قطعا به لایحه تامین امنیت 
زنان که این همه هم ماده دارد، نمی رسیم. پروانه سلحشوری، یکی 
دیگر از زنان مجلس هم معتقد اســت کشور آنقدر درگیر مسائل 
مختلف شده که موضوع خشــونت علیه زنان که همچنان روبه 

افزایش است، دغدغه کسی نیست.

تحریم انتخابات در قاموس اصلاح طلبان نبوده و نیست
محمدعلی وکیلی نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: 
عضو فراکســیون امید با تاکید بر اینکه هیچ جریان اصلاح طلبی 
به دنبال تحریم انتخابات نیســت، می گوید، مشــروعیت و بقای 
اصلاح طلبان به صندوق های رای باز می گردد. وکیلی در رابطه با 
صحبت هایی که از سوی برخی از اصلاح طلبان مبنی بر تحریم 
انتخابات به میان آمده، گفت: تحریم انتخابات در قاموس اصلاح 
طلبان نبوده و نیست. مشروعیت و بقای اصلاح طلبی همواره به 
صندوق های رای بوده اســت و اگر روزی یک جریانی به صندوق 
رای پشت کند آن جریان، جریان اصلاح طلبی نیست. ممکن است 

موضع یک کنشگر اصلاح طلبی این باشد، اما جریان اصلاح طلبی 
بقایش به صندوق رای است.

اعتراض به شیوه برخورد با معترضان
نمایندگان مجلس و رئیس شــورای شــهر تهران به وقایع آبان 
98 و نحوه برخورد با منتقدان و معترضان واکنش نشــان دادند. 
بهرام پارسایی، ســخنگوی کمیســیون اصل 90 مجلس گفت: 
به جای پخــش اعترافات از صدا و ســیما، دادگاه ها را به صورت 
علنــی برگزار کند تا حقّی از مردم ضایع نشــود. محمود صادقی، 
نماینده مردم تهران: وزیر کشور باید پاسخ دهد که چرا به حافظان 
نظــم و امنیت، آموزش لازم و تجهیزات مــورد نیاز برای کنترل 
مســالمت آمیز ناآرامی ها داده نشده است. محسن هاشمی، رئیس 
شورای اسلامی شهر تهران: اگر ما نسبت به انتقادات و اعتراضات 
دانشــجویان، نخبگان، روزنامه نگاران و روشنفکران جامعه خود 
سعه صدر نداشته باشیم، آنگاه با اعتراضات خشونت بار سایر اقشار 
ناراضی و معترض که صدایی را برای طرح مطالباتشان نمی شنوند، 

مواجه خواهیم شد.

اعتراض دادستانی به حکم برائت هنرمندان تئاتر و مدیران 
وزارت ارشاد

دادسرای فرهنگ و رسانه به حکم دادگاه کارکنان دولت درباره دو 
نفر از هنرمندان تئاتر و دو نفر از مدیران وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی مبنی بر برائت آن ها از اتهام فراهم کردن موجبات فساد 
و فحشــاء، اعتراض کرد. ابوذر نصرالهی که در این پرونده وکالت 
سعید اسدی مدیر تئاتر شهر و شــهرام کرمی مدیرکل هنر های 
نمایشــی وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی را بر عهده دارد، روز 
دوشــنبه با اعلام این خبر گفت: بنا بــر موازین حقوق اداری، در 
رابطه با روند صدور مجوز برای امکان نمایش، مجموعه مقررات 
مشــخصی وجود دارد که بر این اســاس هر نمایش پس از تأیید 
شورای ارزشیابی و نظارت، متشکل از کارشناسان متخصص که بر 
تمام بخش های نمایش اعم از نمایشنامه و حتی در مرحله اجرای 

زنده آن نظارت دارد، جواز دریافت می کند.
آقای شیخ محمود صادقی نمایندگان نیاز به مُبصر ندارند

جدال لفظی محمــود صادقی نماینده اصلاح طلب تهران و علی 
ادیانی نماینده اصولگرای قائمشــهر که از دیروز و از نطق کنایه 
آمیز ادیانی به استعفای صادقی شروع شده بود امروز هم در صحن 
مجلس ادامه یافت. ادیانی در واکنش به صحبت های صادقی که 

گفته بود مجلس نیاز به مبصر و مامور حراست ندارد، گفت: آقای 
شــیخ محمود صادقی اصلا مخاطب بحث من شخص نبود بلکه 
یک رویه و خطی را به عنوان یک خطر برای تنزل جایگاه و شان 
مجلس، تخطئه کردم. ایشان اقرار کردند من استعفا ندادم. ممکن 
است کسی استعفایی را بنویســد و در جیب خود بگذارد نباید در 
رســانه ها مطرح شود که هزینه ای به نظام وارد شود. این مجلس 
نیاز به مبصر و مامور حراســت ندارد، اما به حکم قانون اساســی 
عقل ســلیم نماینده باید مُبَصِر باشد و حرفی نزند که هزینه برای 

نظام درست کند.

ذوالنور: گشایش اقتصادی آمریکا و اروپا برای تأثیرگذاری 
در انتخابات مجلس است

حجت الاسلام مجتبی ذوالنور، با اشــاره به بدعهدی های متعدد 
غربی ها و اروپاییان اظهار داشــت: آمریــکا و اروپا اخیراً گفته اند 
که فشــار های حداکثری در حال تحقق نظر رهبر معظم انقلاب 
در مورد بســتن چاه های نفت و قطع وابستگی ها می شود. رئیس 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: روابط اقتصــادی یکی از ابزار های نفوذ غرب و اروپا در 
کشور به شمار می رود و آن ها در این زمینه احساس خطر کرده اند و 
پیش بینی می شود که آمریکائیان و اروپاییان برای حفظ مهره های 
نزدیک به خود در آســتانه انتخابات گشایش های اقتصادی ایجاد 
کنند. وی خاطرنشان کرد: هدف از این گشایش ها تأثیرگذاری بر 
مردم و جداسازی مسئولان از نیاز به تکیه داخل است و این تکیه 
در نزد مردم به فراموشی سپرده شود و اطلاعاتی در دست بوده که 

در این زمینه در حال مذاکره هستند.
مرتضی مبلغ: به هیچ وجه به مصلحت کشور و مردم نیست 

که روحانی استعفا دهد
مرتضی مبلغ، فعال سیاســی اصلاح طلب دربــاره طرح موضوع 
اســتعفای حســن روحانی به »نامه نیوز« گفت: »اینکه عده ای 
می گویند آقای روحانی باید استعفا دهد، نظر شخصی آنان است و 
نباید به نظر مجموع اصلاح طلبان تعمیم داد. موضوع انداختن دولت 
را در ابتــدا اصولگرایان تندرو مطرح کردند و حتی صریحا یکی از 
آن ها در مجلس گفت که هدف ما به زیر کشــیدن دولت روحانی 
است. در حال حاضر شــرایط مردم بسیار سخت است مشکلات 
آن ها عدیده شــده است. در چنین شرایطی باید دید که مصلحت 
عمومی چه اقتضا می کند؛ از این رو به هیچ وجه به مصلحت کشور و 
مردم نیست که دولت استعفا دهد. البته بر موضوع استعفا دو دیدگاه 

وجــود دارد. برخی می گویند که آقای روحانی به دلیل ناکارآمدی 
دولتش باید اســتعفا دهد و برخی دیگر بــاور دارند به دلیل آنکه 
به او اجازه فعالیت داده نمی شــود باید استعفا دهد. هردوی این ها 
آدرس غلط به مردم می دهند. مشــکلاتی که امروز در جامعه ما 
ایجاد شــده اســت به روند های کلی و نه لزوما به دولت مربوط 
می شود و عملکرد ضعیف دولت یکی از فرعیات نقایصی است که 

در سیاست گذاری های عمده وجود دارد«.
 

نظر سردار جلالی درباره »غائله« آبان
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور گفت: مهمترین هدف غائله 
آبان ایجاد یک هراس عمومی در کشور بود تا به مردم القاء کنند 

هزینه مقاومت در برابر آمریکا تا چه حد می تواند سنگین باشد.
 

پاسخ قالیباف به ادعای بدهکار بودن شهرداری
چندی پیش محمدباقر قالیباف در برنامه دســت خط شبکه پنج 
ســیما درباره میزان بدهی شهرداری تهران صحبت کرد و گفت: 
»در همین برنامه شما از حناچی پرسیدید بدهی شهرداری چقدر 
است؟ او گفت: 52 هزار میلیارد تومان بدهی شهرداری است، بعد 
از آن به شورای شــهر یک نامه نوشتند که بدهی شهرداری ۶2 
هزارمیلیاردتومان است. من می گویم در این سه ماه 10 هزارمیلیارد 
از کجا پیدا شد؟« قالیباف ادامه داد: »زمانی که داشتند بودجه سال 
9۷ را می دادند بدهی که در ســال 9۶ برای سال 9۷ نوشتند که 
در مدیریت همین شــورا نیز بوده، 23 هزار و 500 میلیارد تومان 
بوده اســت.« وی افزود: »زمان مدیریت ما شورای شهر تصویب 
کرد مجموعه شــهروند و مجموعه شــهر آفتاب را به بانک شهر 
بدهیم کارشناســی و قیمت گذاری کردند و تصویب شد که این 
دو مجموعــه به بانک هر واگذار شــود بنابراین ۷ هزار میلیارد از 
آن 23 هزار میلیارد کســر و 1۶ هزارمیلیارد تومان شد. از این 1۶ 
هزارمیلیارد بدهی، ما 14 هزارمیلیارد تومان از دولت طلبکار بودیم و 
1 میلیارد دلار هم اگر یادتان باشد مجلس تصویب کرد که در دوره 
دولت دهم به ما ندادند.« قالیباف گفت: »اشــاره کردند که بودجه 
سال گذشته شهرداری 19 هزارمیلیارد تومان بوده و تحقق هم پیدا 
کرده است، روزی که ما از شهرداری خداحافظی کردیم بیشترین 
بودجه در دوره مدیریت ما 1۷ هزارمیلیارد تومان بوده اســت، من 
می گویم چطور ما با 1۷ هزار میلیارد تومان آن فعالیت ها را انجام 
می دادیم، اما شما با 19 هزار میلیارد تومان، بودجه تان هم تحقق 

پیدا کرده چرا فعالیتی انجام نمی دهید؟«
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